
ygulamada tered-
düde mahal veril-
memesi amacıyla

ve Kanun'daki "yakala-kısır-
laştır-sal" metodunun kaldı-
rılması nedeniyle hayvan
bakımevi tanımında uyum
değişikliği yapılıyor. Hayvan
bakımevi, "Bakanlıktan izin
alınmak suretiyle kurulan
ve hayvanların sahiplendi-
rilinceye kadar barındırıldığı
ve rehabilite edildiği bir tesis"
şeklinde değiştiriliyor.
ÖTANAZİ VE TEŞVİK 

Hayvan bakımevlerine
alınan hayvanlardan reha-
bilite edilenler sahiplendi-
rilinceye kadar bu yerlerde
barındırılacak. Doğru ve
güncel veri sağlanabilmesi
amacıyla hayvan bakımev-
lerine alınan hayvanlar Tarım
ve Orman Bakanlığı veri sis-
temine kaydedilecek. Bu hay-
vanlardan saldırgan olan, bu-

laşıcı veya tedavi edilemeyen
hastalığı bulunan ya da sa-
hiplenilmesi yasak olan hay-
vanlara yerel yönetimlerce
"ötanazi" yapılacak.
SORUMLU YEREL
YÖNETİMLER

"Yerel yönetimler adına
toplanan sahipsiz hayvan-

ların bakımevi dışında bir
yere terk edilmesi veya ba-
kımevinde barındırılan hay-
vanların bakımevi dışında
bir yere bırakmak" fiilleri
yasak kapsamına alınıyor.
Böylece sahipsiz hayvan-
ların toplanması, hayvan
bakımevlerine götürülmesi
ve bu hayvanların sahip-

lendirilinceye kadar hayvan
bakımevi bünyesinde ba-
kılmasına ilişkin hükümle-
rin uygulanmasının ve yerel
yönetimlerin görev ve so-
rumluluklarını eksiksiz ola-
rak yerine getirmelerinin
sağlanması amaçlanıyor.
Caydırıcılığın sağlanması
amacıyla sahipli hayvanın

sahibi tarafından terk edil-
mesi kabahatine ilişkin ida-
ri para cezası hayvan başına
2 bin liradan 60 bin liraya
çıkarılacak. Yerel yönetim-
ler adına toplanan sahipsiz
hayvanları bakımevi dışın-
da bir yere terk eden veya
bakımevinde barındırılan
hayvanı bakımevi dışında
bir yere bırakanlara ise hay-
van başına 50 bin lira idari
para cezası verilecek. 

Belirtilen kaynağı ayır-
mayan belediye başkanı
ve meclis üyeleri ile ayrılan
kaynağı hayvan bakımevi
kurmak, sahipsiz hayvan-
ları toplamak, rehabilite
etmek veya sahiplendiri-
linceye kadar bakmak için
harcamayan veya bu kay-
nağı başka amaçlar için sarf
eden belediye başkanı ve
belediye yetkililerine 6 ay-
dan 2 yıla kadar hapis cezası
verilecek. lANKARA-AA

Cumhurbaşkanlığı İletişim
Başkanlığı koordinasyonun-
da 15 Temmuz Demokrasi
ve Milli Birlik Günü kapsa-
mında, "Milletin Zaferi" te-
masıyla yurt içi ve yurt dı-
şında geniş çaplı anma et-
kinlikleri düzenlenecek.
Cumhurbaşkanlığı İletişim
Başkanlığından yapılan açık-
lamaya göre, bu yıl anma
etkinliklerinde, Türk mille-
tinin 15 Temmuz 2016'da

bağımsızlığına ve demokra-
sisine sahip çıkarak, hain
darbe girişimine karşı ortaya
koyduğu destansı direniş
vurgulanacak. Etkinliklerde,
15 Temmuz gecesi Türk mil-
letinin cesaret ve kararlılı-
ğıyla tarihe altın harflerle
kazınan milletin zaferinin,
aynı zamanda demokrasinin,
milli iradenin, bağımsızlığın,
birlik ve beraberliğin, istiklal
ve istikbalin zaferi olduğu

anlatılacak. Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan, 15
Temmuz Demokrasi ve Millî
Birlik Günü'nde İstanbul'da
Edirnekapı Şehitliği'ni ziyaret
edecek, ardından TBMM'de
düzenlenecek törene katıla-
cak. Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, akşam saatlerinde ise
Ankara'da 15 Temmuz Kızılay
Milli İrade Meydanı'nda dü-
zenlenecek programda mil-
lete seslenecek. » Sayfa 3’te
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ABD'nin başkenti Was-
hington'daki NATO
Devlet ve Hükümet
Başkanları Zirvesi'ne
katılan Cumhurbaşka-
nı Erdoğan, zirve te-
masları kapsamında
bir dizi ikili görüşme
gerçekleştirdi. Cum-
hurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, NATO
Devlet ve Hükümet

Başkanları Zirvesi kap-
samında Fransa Cum-
hurbaşkanı Emmanuel
Macron, Ukrayna Dev-
let Başkanı Volodimir
Zelenskiy, İngiltere Baş-
bakanı Keir Starmer
ve Almanya Başbakanı
Olaf Scholz'un da ara-
larında bulunduğu li-
derlerle ikili görüşme-
ler yaptı. » Sayfa 7’de

Ulaştırma ve Altyapı Ba-
kanı Abdulkadir Ura-
loğlu, Türkiye nüfusu-
nun yüzde 86,5'inin in-
ternet, 67,4'ünün sosyal
medya kullanıcısı ve
yüzde 93,8'inin mobil
bağlantı sahibi olduğu-
nu bildirdi. Dünya ge-
nelinde cep telefonu
kullanım oranının

2024'te yüzde 69'u aş-
tığını aktaran Uraloğlu,
bu yıl itibarıyla dünya
çapında 5,65 milyar in-
sanın cep telefonu kul-
landığını ifade etti. Ura-
loğlu, geçen yıl tekil
mobil kullanıcı sayısının
yüzde 2,4 artış göste-
rerek 133 milyona ulaş-
tığı bildirdi. » Sayfa 3’te

Birleşmiş Milletler
(BM) Yakın Doğu'daki
Filistinli Mültecilere
Yardım ve Bayındırlık
Ajansı (UNRWA) İle-
tişim Direktörü Juli-
ette Touma, İsrail sal-
dırıları altındaki Gaz-
ze'de bir çocuk nesli-
nin tamamını kaybet-
menin eşiğinde olduk-
larını duyurdu. İsrail
saldırılarının başladığı

günden bu yana en
az 600 bin çocuğun
okula gidemediğini
belirten Touma, pek
çok okulun kapandı-
ğını, UNRWA okulla-
rının ise sığınma yer-
lerine dönüştürüldü-
ğünü kaydetti. Tou-
ma, son olarak çocuk-
lar için ateşkes yapıl-
ması çağrısında bu-
lundu. » Sayfa 10’da
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Günümüzün karmaşık
dünyasında, stres yö-
netimi önemli bir ya-
şam becerisi olduğunu
belirten Uzman Psiko-

log Anıl Özcan, 'basit
yaşam' psikolojisinin,
bu konuda sağladığı
avantajlarla dikkat çek-
tiğini söyledi. » Sayfa 2’de 

Fatih Beledi-
yesi'nin hayat
geçirdiği 'Gö-
nüllü Turizm
Elçisi' projesi
ile 100  gö-
nüllü turizm
elçisi düzen-
lenen törenle göreve başladı.
Sultanahmet Meydanı'nda
yapılan törende Fatih Bele-
diye Başkanı M. Ergün Turan
gençlerin bilgisine ve kültü-

rüne duyduğu
güveni dile ge-
tirdi. Fatih Bele-
diyesi, İstanbul
Ticaret Odası ve
TUGEV iş birli-
ğiyle gerçekleşti-
rilen ve geniş ka-

tılımla düzenlenen programla
100 gönüllü turizm elçisi bu
yaz sezonu için Sultanahmet
Meydanı'nda düzenlenen tö-
renle görevlerine başladı. 

» Sayfa 3’te

TFF, genel kurul öncesi
başkan adaylarını açıkladı

Stres yönetiminde başarının
kuralı ‘basit yaşam’ psikolojisi

400 ‘Gönüllü Turizm Elçisi’ görevde

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Türkiye Futbol Federasyonu (TFF), 18
Temmuz'da gerçekleştirilecek genel ku-
rul öncesi Mehmet Büyükekşi, Servet
Yardımcı ve İbrahim Hacıosmanoğlu'nun
başkan adaylığı başvurularının kabul
edildiğini duyurdu. lİSTANBUL-AA 

MUSTAFA ŞAHİN’İN HABERİ 4’TE

U

Gazze, bir çocuk neslinin tamamını
kaybetme tehlikesiyle karşı karşıya

Türkiye’nin yüzde 86,5’i internet kullanıcı
yüzde 93,8’i de mobil bağlantı sahibi

Kültür ve Turizm Ba-
kanlığı Vakıflar 1.
Bölge Müdürlüğü
tarafından İstanbul
ve Tekirdağ’da sos-
yal yardım yapılan
ailelerin çocuklarına

sünnet şöleni dü-
zenlendi. Milli oto-
mobil TOGG ve kla-
sik otomobillerden
oluşan konvoy ren-
kli görüntüler oluş-
turdu. » Sayfa 3’te 

Vakıflardan TOGG’lu sünnet şöleni

15 TEMMUZ’DA “MİLLETİN ZAFERİ” 
temasıyla anma etkinlikleri düzenlenecek

Cumhurbaşkanı Erdoğan, NATO
Zirvesi'nde yoğun diplomasi trafiği yürüttü

Başıboş köpeklere yönelik para
ve hapis ceza tasarısı mecliste

Türkiye’de en fazla SUV otomobiller tercih ediliyor

» Sayfa 5’te

Tasavvuf, özünde herkesle hem
beraber olmak hem de özgün
olabilmeyi becerebilmek demişler.
Geylani’den Rumi’ye, Kuddusi’den
Erzurumluya, Gazali’den Farabi’ye
ve nicelerine yol aynı yol.

SERKAN ORAL » 8’de 

Kıtalararası Tasavvuf 
ve Cemalnur Sargut

Sahipsiz hayvanlara yönelik Hayvanları Koruma Kanununda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi, TBMM Baş-
kanlığına sunuldu.  AK Parti milletvekillerinin imzasını taşıyan teklifle, Hayvanları Koruma Kanunu'nda değişikliğe
gidiliyor. Buna göre, Kanun'un amaçlarına "insan, hayvan ve çevre sağlığı gözetilmek kaydıyla" ifadesi ekleniyor.

KPSS lisans 
oturumları
14 Temmuz’da
başlıyor
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Sivas Ticaret Borsası, geçmişi
yüzyıllar öncesine dayanan
fırında kızarmış koyun kel-
lesinin coğrafi işaret tescili
için başvuru yaptı. Sivas'ta
satın aldıkları küçükbaş hay-
van kellelerini temizledikten
sonra taş fırınlarda yaklaşık
16-17 saat pişiren ustalar,
piştikten sonra fırından çı-
kardıkları kelleyi baltayla ikiye
ayırıyor. Sabahın erken saat-
lerinden itibaren fırınlarda
satışa sunulan kelleyi bazı
vatandaşlar fırında, bazıları
ise paket yaptırıp evinde ye-
meyi tercih ediyor. Sivas Ti-
caret Borsası Başkanı Hay-
rullah Karakaya, AA muha-
birine, kellenin kentte sabah
kahvaltılarının vazgeçilmezi
olduğunu söyledi. Kellenin
krom tavalarda su ve baharat
kullanılmadan ve 16-17 saat
hava almadan odun ateşinde
piştiğini belirten Karakaya,
"Biz bundan sadece yemek
olarak bahsetmiyoruz, bu aynı
zamanda Sivas halkının bir
kültürü haline gelmiştir." dedi.
Sivas kellesinin ayırt edici

özelliklerinden bahseden Ka-
rakaya, "Kellenin en önemli
özelliği Sivas'ta yetişen Kangal
Akkaraman koyununun kel-
lesinden yapılmasıdır. Kangal
koyununun iri yapılı oluşu
ve boynuzsuz olması Sivas
kellesini çok belirgin şekilde
fark ettirmektedir. Koyunlar,
Sivas'ın yüksek rakımlı me-
ralarında endemik ve aro-
matik bitkilerle beslendiği
için bu lezzet etine de geç-
mektedir." diye konuştu. Ka-
rakaya, Sivas'ın kültürü haline
gelen kellenin tescili için Türk
Patent Kurumuna müracaatta
bulunduklarını belirterek,
şunları kaydetti: "Kelle, hal-
kımızın vazgeçilmezi haline
geldi. Gurbetçilerimizin tatil
için kente geldikleri dönemde
kelle tüketimi artmakta. Sivas
Ticaret Borsası olarak kelleye
coğrafi işaret almak için Türk
Patent Kurumuna tescil baş-

vurusunu tamamladık. Bun-
dan sonraki süreçte fırın kel-
lenin coğrafi işaretini Sivas'a
kazandırmak için elimizden
geleni yapacağız." Kelle ya-
pılan diğer illerde genelde
suda haşlama ya da direkt
ateşe maruz kalma şeklinde
pişirildiğini dile getiren Şeker,
"Sivas'ta özel bir durum var,
Kangal Akkaraman koyun ırkı
kelleleri temizlendikten sonra
pişme işlemine geçiliyor. Piş-
me işleminde odun fırınları
haricinde başka fırın kulla-
nılmıyor. Odun fırınlarında
krom veya nikel kaplarda
hava almadan pişiriliyor."
dedi. Kellenin sunum şeklinin
de önemli olduğunu anlatan
Şeker, fırında kellenin tabak
veya herhangi bir mutfak
malzemesiyle servis edilme-
diğini, kağıt üzerinde baharat
karışımıyla sunulduğunu
söyledi. lSİVAS-AA

üneş koruyucuların
uzun süreli ve tutarlı
kullanmanın cilt kan-

serine yakalanma riskini azaltabi-
leceğini belirten Yunus Özcan, uzun
süre güneşe maruz kalmanın cildi
çok farklı şekillerde etkileyebilece-
ğine işaret etti. Özcan, “Öncelikle
cildimizin kızarmasına veya ağrı-
masına yol açacak güneş yanıkları
oluşabilir. Zamanla kırışıklıklara,
ince çizgilere ve sarkmalara yol aça-
rak cildimizin daha hızlı yaşlanma-
sına neden olur. Güneşin sebep ol-
duğu bir başka değişiklik de el sır-
tında ve yüz bölgesinde sık oluşan
yaşlılık lekeleridir. Bunlar büyüklüğü
1-2 santimetreye kadar uzanabilen
kahverengi yuvarlak lekeler şeklinde
ortaya çıkar. Son olarak bunlardan
en ciddi olanı da dokunduğumuzda
elimiz ile sert ve pütürlü olarak his-
settiğimiz cilt değişiklikleridir. Tıpta
aktinik keratoz adı verilen bu lez-
yonlar tedavi edilmezse cilt kanse-
rine dönüşebilir” şeklinde konuştu.

Ciltte görülen koyu lekelerin hi-
perpigmentasyon olarak adlandı-
rıldığı bilgisini veren Dr. Özcan, “Bu
durum, cilde rengini veren melaninin
bazı bölgelerde daha fazla üretilmesi
ile meydana gelir. Bunun en önemli
tetikleyicilerinden biri güneşe maruz
kalmaktır. Cildimiz çok fazla güneş
aldığında fazladan melanin üreterek
kendini korumaya çalışır ve bu da
koyu lekelere neden olur. Hamilelik
sırasında veya doğum kontrol hapı
alındığında oluşan hormonal deği-
şiklikler de hiperpigmentasyona ne-
den olabilir. Bazı insanlarda da
sivilce izleri gibi cilt yaralanmala-

rından veya iltihaplarından sonra
gelişir. Sadece yaşlanma bile buna
neden olabiliyor çünkü yaşlandıkça
cilt hücreleri eşit olmayan bir şekilde
melanin üretmeye başlayabiliyor”
ifadelerine yer verdi.
“Güneş koruyucu
kullanılmalı”

“Güneş kremi, güneşin zararlı
ışınlarına karşı cildi koruyan bir
kalkan gibidir” açıklamasında bu-
lunan Özcan, “Ultraviyole radyas-
yonunun cildimize nüfuz etmesini
engeller. Bunun sonucunda cildi-
mizin fazladan melanin üretmeye
ihtiyaç duymaz ve cilt lekelerinin
oluşumunu önlenmiş olur. Bulutlu
günlerde veya kış aylarında bile
her gün güneş koruyucu kullanarak
cildinize ulaşan UV radyasyonunun
miktarını azaltıp cilt tonunuzu daha
eşit tutabilirsiniz” dedi. Güneş ko-
ruyucularının uzun süreli ve tutarlı
kullanımının cildin gelecekteki sağ-
lığına yatırım yapmak olduğunu
ifade eden Yunus Özcan, koruyu-
cuların kırışıklık ve ince çizgilerin
oluşumunu engelleyerek cildin daha

genç ve sağlıklı görünmesini sağla-
dığını, aynı zamanda cilt kanserlerine
yakalanma riskinizi önemli ölçüde
azalttığını vurguladı. Dermatoloji
uzmanı Özcan, güneş koruyucula-
rının dışında güneşe çıkmadan önce
alınabilecek diğer önlemleri ise şu
şekilde aktardı: “Güneşe çıkmadan
önce cildimizi UV ışınlarından ko-
rumak için uzun kollu gömlek, pan-
tolon ve şapka gibi koruyucu giysiler
giyebiliriz. Özellikle güneşin en
güçlü olduğu öğle saatlerinde, müm-
kün olduğunca gölgede durmalıyız.
Gözlerimizi korumak için hem UVA
hem de UVB ışınlarını engelleyen
güneş gözlüğü takabiliriz.”

Cilt lekelerini tedavi etmek için
lekelerin türüne ve ciddiyetine
bağlı olarak çeşitli yöntemlerin ol-
duğunu bildiren Öğretim Üyesi
Dr. Özcan, “Kremler, kimyasal soy-
ma ve mikrodermabrazyon gibi
prosedürler ve lazer tedavileri bun-
ların arasında sayılabilir. Kişiye en
uygun tedavi planının belirlenmesi
için bir dermatoloji hekimine da-
nışmak gerekir” şeklinde açıkla-
masını tamamladı. lDÜZCE-İHA

G

Sivas’ın lezzeti “fırın 
kelle” tescil yolunda

Hamilelere yazın öğle
saatlerinde dışarı
çıkmamaları uyarısı

Güneşe maruz kalmak
kırışıklığa neden olabilir
Düzce Üniversitesi Tıp Fakültesi Deri ve Zührevi Hastalıklar Anabi-
lim Dalı Dr. Öğr. Üyesi Yunus Özcan, güneş ışınlarına uzun süre ma-
ruz kalmanın cilt üzerindeki etkileri hakkında açıklamada bulundu.

Stres yönetiminde başarının
kuralı ‘basit yaşam’ psikolojisi
Günümüzün karmaşık dünyasında,
stres yönetimi önemli bir yaşam
becerisi olduğunu belirten Uzman
Psikolog Anıl Özcan, 'basit yaşam'
psikolojisinin, bu konuda sağladığı
avantajlarla dikkat çektiğini söyledi.
VM Medical Park Samsun Hasta-
nesi Psikoloji Uzmanı Psk. Anıl
Özcan, stres yönetimi için tüyolar
paylaştı. Psk. Anıl Özcan, sade bir
hayatın stres yönetimine katkılarını
8 maddede sıraladı. Minimalizmin,
fiziksel ve zihinsel alanda önemli
faydalar sağladığını söyleyen Psk.
Anıl Özcan, “Gereksiz eşyaları or-
tadan kaldırmak, daha düzenli bir
yaşam alanı oluşturur ve zihinsel
ferahlık sağlayarak stresi azaltır.
Az sayıda eşya ise karar verme
yükünü hafifletir, böylece zihinsel
yorgunluğu azaltır” dedi. Finansal
stresi azaltmanın yolunun bilinçli
tüketimden geçtiğine değinen Psk.
Özcan, “Yalnızca ihtiyaç duyulan
ve değer verilen şeyleri satın almak,
gereksiz harcamaları önler ve fi-
nansal dengeyi korur. Aynı za-
manda kaynakların etkili kullanı-
mıyla çevresel stresi azaltır” şek-
linde konuştu.  Zaman yönetiminin,
stresi azaltmanın kilit noktalarından
biri olduğunu söyleyen Psk. Özcan,
“Öncelikleri belirleyerek zamanı
en verimli şekilde kullanmak, ge-
reksiz meşguliyetlerden kaçınma-
nıza ve zaman baskısını azaltma-
nıza yardımcı olur” diye konuştu.
Doğada vakit geçirmenin stres hor-
monlarını azaltarak ruh haline
olumlu yönde etki edeceğini be-
lirten Psk. Özcan, “Teknoloji ve

sosyal medyadan uzaklaşarak daha
sakin bir yaşam sürmek de önem-
lidir” ifadelerine yer verdi.
Geçmiş pişmanlıkları ve gelecek
kaygılarını bir kenara bırakıp şu
anın tadını çıkarmanın bilinçli far-
kındalığın temeli olduğunu vur-
gulayan Psk. Özcan, “Bu yaklaşım,
duygusal dengeyi sağlayarak stresle
daha sağlıklı bir şekilde başa çık-
manıza yardımcı olur” dedi. Sağlıklı
ilişkilerin, duygusal destek sağla-
dığını ve stresle mücadele etmeyi
kolaylaştırdığını söyleyen Psk. Öz-
can, “Toksik ilişkilerden uzak dur-
mak ise duygusal yükü azaltır ve
yaşam kalitenizi artırır” şeklinde
konuştu. Kişisel zamanınızı hobi
ve ilgi alanlarınıza ayırmanın stresi
azaltarak ruhsal olarak yenilenmeyi
sağladığını belirten Psk. Özcan,
“Düzenli dinlenme ise zihinsel ve
fiziksel sağlığınız için önemlidir”
dedi. Sağlıklı beslenme ve düzenli
egzersizin stresle başa çıkmanın
doğal bir yolu olarak karşımıza
çıktığını söyleyen Psk. Özcan, şun-
ları söyledi: “Doğru beslenme ve
aktif bir yaşam tarzı, enerji sevi-
yenizi artırır ve genel sağlık duru-
munuzu iyileştirir. Bu prensipler
genel olarak basit yaşam psikolo-
jisinin temel taşlarıdır. Modern
dünyanın getirdiği karmaşıklıklarla
başa çıkmak ve daha anlamlı bir
yaşam sürmek isteyen herkes için
değerli bir rehber sunar. Hayatı-
nızdaki gereksiz karmaşıklıkları
azaltarak, daha dengeli, huzurlu
ve tatmin edici bir yaşam sürebi-
lirsiniz." lSAMSUN-İHA

Kadın hastalıkları ve doğum uzmanı
Prof. Dr. Faruk Buyru, yazın sıcak
havayı daha çok hisseden hamilelerin
güneşin dik geldiği saatlerde müm-
kün olduğunca dışarı çıkmaması ge-
rektiğini bildirdi. Prof. Dr. Buyru,
yaptığı yazılı açıklamada, sıcak ve
nemli havanın bebek bekleyen anne
adaylarını diğerlerine göre daha
fazla etkilediğini belirtti. Gebeliğe
bağlı hormonal ve fizyolojik deği-
şiklikler, alınan kilolar, kan akışının
artması, solunum kapasitesinin azal-
ması, kalp hızının fazla olmasının
sıcaklık ve nemin daha fazla hisse-
dilmesine yol açtığına dikkati çeken
Buyru, sıcak hava ve nemin hamile-
lerde halsizlik, terleme, günlük iş-
lerde, yürürken çok çabuk yorulma
ve sokağa çıkmak istememe gibi du-
rumlara yol açabileceğini kaydetti.
Buyru, hamilelere sentetik ve dar
giysilerden kaçınmaları, keten, pa-
muklu ve bol kıyafetler giymelerini
tavsiye ederek, "En az 2 litre sıvı tü-
ketilmeli, ılık duş alınmalı, güneşin
dik geldiği 11.00-16.00 saatleri ara-
sında mümkün olduğunca dışarı çı-
kılmamalı." önerisinde bulundu. Ha-
milelerin yaz aylarında şekerli ve
gazlı içeceklerden kaçınması gerek-
tiğini vurgulayan Buyru, güneşin et-
kisinin azaltılması ve ultraviyole et-
kisinin hissedilmemesi için koruma
faktörlü güneş kremleri kullanılma-
sını önerdi. Prof. Dr. Buyru, hamile-
lerin yazın egzersizi ihmal etmemesi
gerektiğinin altını çizerek şöyle de-
vam etti: "Spor salonunda serinle-
tilmiş, nemi azaltılmış bir ortamda
egzersiz yapabilirler. Bunun yanı sıra
gebelerin yazın yapabileceği, imkan
varsa denizde ya da uygun havuz-
larda yüzmeyi öneriyoruz. Hamile-
lerin 'Mikrop bulaşır ya da enfeksiyon
kaparım.' diye bundan kaçınmamaları
gerekir." lİSTANBUL-AA

770 litrelik (kapak hacmi dahil) sıcak daldırma galvanizli elektrostatik fırın boyalı
çöp konteyneri alımı işi mal alımı 4734 sayılı kamu ihale kanununun 19 uncu maddesine
göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda ekap
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                                  : 2024/900690 
1-idarenin
a) Adı                                               : Esenler Belediyesi Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğü
b) Adresi                                          : Birlik Mah. M.Akif İnan Cd. No:6-8 34230 Esenler/İstanbul
c) Telefon ve Faks numarası          : 2124400900 - 7106 - 2124400976
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası   : https://ekap.kik.gov.tr/ekap/

2-İhale konusu mal alımın
a) Adı                                               : 770 litrelik (kapak hacmi dahil) sıcak daldırma galvanizli 
                                                        elektrostatik fırın boyalı çöp konteyneri alımı işi
b) Niteliği, Türü ve Miktarı              : 770 litrelik (kapak hacmi dahil) sıcak daldırma galvanizli
                                                        elektrostatik fırın boyalı çöp konteyneri alımı işi ( 600 adet)
                                                        Ayrıntılı bilgiye ekap’ta yer alan ihale dokümanı içinde 
                                                        bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer   : Esenler Belediyesi Çevre Koruma ve Kontrol 
                                                        Müdürlüğü’nün belirlediği noktalara teslim edilecektir.
ç) Süresi/Teslim tarihi                     : Sözleşme imzalandıktan sonra işe başlanacaktır. 
                                                        İş 60 takvim günüdür.
d) İşe başlama tarihi                       : Sözleşme imzalandıktan sonra işe başlanacaktır.
3-ihalenin
a) İhale (son teklif verme) 

Tarih ve Saati                              : 05.08.2024 - 11:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)      : Esenler Belediyesi Mali Hizmetler Müdürlüğü 
                                                        İhale Şefliği İhale odası

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde
uygulanacak kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile
fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; İsteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve

ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
ekap’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği idari şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği idari şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin

yarısından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, türkiye odalar ve borsalar birliği
veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk
ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz
olarak bu şartın korunduğunu gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken
kriterler:

İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken

kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler: 
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kesin kabul işlemleri tamamlanan

ve teklif edilen bedelin % 40 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere
ilişkin iş deneyimini gösteren belgelere veya teknolojik ürün deneyim belgesine ait bilgiler. 

4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1. Her türlü konteyner satıcılığı veya imalatçılığı işleri benzer iş olarak kabul edilecektir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı ekap üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak ekap üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, ekap üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile

imzalanarak, teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar ekap üzerinden
gönderilecektir.

9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim
fiyatların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir.
İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri

tutarda geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 60 (altmış) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar: Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen

isteklilerden kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

ÇÖP KONTEYNERİ SATIN ALINACAKTIR
Esenler Belediyesi Çevre Koruma ve 

Kontrol Müdürlüğü

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2061092)
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laştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulka-
dir Uraloğlu, yap-

tığı yazılı açıklamada, her yıl
dünya genelinde dijital verileri
raporlayan We Are Social ve
Meltwater kuruluşlarınca ha-
zırlanan Dijital 2024 Global
Genel Bakış ve Türkiye Rapo-
ru'nun nisan ayı verilerini de-
ğerlendirdi. Dünya genelinde
cep telefonu kullanım oranının
2024'te yüzde 69'u aştığını ak-
taran Uraloğlu, bu yıl itibarıyla
dünya çapında 5,65 milyar in-
sanın cep telefonu kullandığını
ifade etti. Uraloğlu, geçen yıl
tekil mobil kullanıcı sayısının
yüzde 2,4 artış göstererek 133
milyona ulaştığı bildirdi. Dünya
genelinde internet kullanımının
büyük artış gösterdiğine işaret
eden Uraloğlu, 2024'te dünya
nüfusunun yüzde 67,1'inin yani
5,44 milyar insanın çevrim içi
olduğunu belirtti. Uraloğlu, kü-
resel internet kullanıcı sayısının
geçen yıla göre yüzde 3,4 art-
tığına dikkati çekti. Dünya ça-
pında sosyal medya kullanıcı
sayısının Kovid-19 salgınının
başlangıcından bu yana yüzde
35'e yakın arttığını ve son 3
yılda 1 milyara yakın yeni kul-
lanıcı geldiğini aktaran Ura-
loğlu, "Kullanıcı sayısındaki bü-

yüme geçtiğimiz yıl önemli öl-
çüde yavaşlasa da halen art-
maya devam ediyor. 2013 yı-
lında 1,7 milyar, 2018'de 3,46
milyar olan kullanıcı sayısı ni-
sanda bir önceki yıla göre yüzde
5,4 artışla 5,07 milyara ulaştı."
değerlendirmesinde bulundu.
"Türkiye, interneti
benimseme
oranında 36. sırada"

Türkiye'nin nüfusa göre in-
terneti benimseme oranında
yüzde 86,5'le 36. sırada bu-
lunduğunu bildiren Uraloğlu,
açıklamasını şöyle sürdürdü:

"Ülkemiz internette geçirilen
süreye bakıldığında, günde 7
saat 6 dakikayla dünyada 19.
sırada yer alıyor. Nüfusumuzun
yüzde 86,5'i internet, yüzde
67,4'ü sosyal medya kullanıcı-
sıyken, yüzde 93,8'i mobil bağ-
lantı sahibi. Rapora göre, hüc-
resel mobil internet için orta-
lama indirme hızı 37,66 me-
gabit, sabit internet ortalama
indirme hızı da 41,90 megabit.
Türkiye'de internet kullanımının
başlıca nedenleri, bilgi bulmak,
haber ve etkinliklerden haber-
dar olmak, bir şeyin nasıl ya-
pılacağını araştırmak, ürün ve

marka araştırması yapmak ile
aile ve arkadaşlarla iletişimde
kalmak olarak belirlendi."
"Sosyal medyada
arkadaşlar takip
ediliyor"

Uraloğlu, Türkiye'de kullanıcı
başına aylık sosyal medya kul-
lanımında ilk sırayı 21 saat 24
dakika ile Instagram'ın, ikinci
sırayı da 20 saat 54 dakika ile
TikTok'un aldığını bildirerek,
"Türkiye'de sosyal medya he-
saplarından takip edilen profil-
lerin başında arkadaşlar, aile
ve tanıdığımız insanlar geliyor.

Bunu, satın aldığımız ve satın
almak istediğimiz markalar, tel-
evizyon şovları ya da kanallar
ile eğlence içerikleri, fenomenler
ve parodi hesaplar takip ediyor.
Türkiye, dünyada sosyal med-
yada fenomenlerini takip etme
oranında diğer ülkelere göre
yüzde 11,7'yle 49. sırada bulu-
nuyor." ifadesini kullandı. Dünya
genelinde her hafta çevrim içi
satın alım yapan internet kul-
lanıcılarının oranına bakıldığın-
da, Türkiye'nin yüzde 64,6'le
3. sırada yer aldığını belirten
Uraloğlu, şunları kaydetti: "Üc-
retsiz teslimat, kolay iade poli-
tikası, kuponlar ve indirimler,
hızlı ve kolay ödeme ile müşteri
yorumları gibi etkenler vatan-
daşların çevrim içi alışverişe
yönelmesinde en önemli tercih
sebepleri olarak karşımıza çı-
kıyor. Yeni marka, ürün ve hiz-
metleri keşfeden kullanıcılar in-
celendiğinde yüzde 36,8'inin
sosyal medya reklamları aracı-
lığıyla bu markaları keşfettiği
belirlendi. Bu sıralamayı, arama
motorları, televizyon ve uygu-
lama reklamları ile marka veya
ürünlerin internet siteleri takip
etti." lANKARA-AA

15 Temmuz’da “Milletin Zaferi” temasıyla
anma etkinlikleri düzenlenecek
Cumhurbaşkanlığı İletişim Baş-
kanlığından yapılan açıklamaya
göre, bu yıl anma etkinliklerinde,
Türk milletinin 15 Temmuz
2016'da bağımsızlığına ve de-
mokrasisine sahip çıkarak, hain
darbe girişimine karşı ortaya
koyduğu destansı direniş vur-
gulanacak. Etkinliklerde, 15 Tem-
muz gecesi Türk milletinin ce-
saret ve kararlılığıyla tarihe altın
harflerle kazınan milletin zafe-
rinin, aynı zamanda demokra-
sinin, milli iradenin, bağımsızlı-
ğın, birlik ve beraberliğin, istiklal
ve istikbalin zaferi olduğu anla-
tılacak. Etkinliklerle 15 Temmuz
ruhunun canlı tutulması, şehit-
lerin hatırasının yad edilmesi
amaçlanıyor. Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan, 15 Temmuz
Demokrasi ve Millî Birlik Gü-
nü'nde İstanbul'da Edirnekapı
Şehitliği'ni ziyaret edecek, ar-
dından TBMM'de düzenlenecek
törene katılacak. Cumhurbaşkanı
Erdoğan, akşam saatlerinde ise
Ankara'da 15 Temmuz Kızılay

Milli İrade Meydanı'nda düzen-
lenecek programda millete ses-
lenecek. Cumhurbaşkanlığı İle-
tişim Başkanlığınca, 14 Temmuz
Pazar İstanbul Atatürk Kültür
Merkezi'nde "15 Temmuz Destanı
Milletin Zaferi Fahir Atakoğlu
Konser Programı" gerçekleştiri-
lecek. 16 Temmuz'da ise Anka-
ra'da "15 Temmuz Milletin Zafer
Destanı" başlığıyla panel dü-
zenlenecek. Ayrıca, 15 Temmuz
Demokrasi ve Milli Birlik Günü
kapsamında yurt içinde ve dı-
şında "360 derece iletişim" kam-
panyası yürütülecek. Bu çer-
çevede İstanbul ve Ankara'da
bazı tarihi mekanlar ışıklandı-
rılacak. İstanbul Üsküdar'da 15
Temmuz Şehitler Anıtı ve Kuleli
Askeri Lisesi'ne, Beyoğlu'nda
Galata Kulesi'ne, Beşiktaş'ta De-
niz Müzesi'ne, Bağcılar'da 15
Temmuz Şehitler Anıtı'na ve
Ankara'da Cumhuriyet Müze-
si'ne (II. TBMM Binası) ışık bo-
yama tekniği ile Türk bayrağı
yansıtılacak. lİSTANBUL-AA

U

Vakıflardan TOGG’lu sünnet şöleni

2024 YKS’ye toplamda 3 milyon 36
bin 945 aday başvuru yaptı. 17
Temmuz’da açıklanacak olan so-
nuçlar sonrası ise Türkiye genelinde
öğrencilerin yerleşebileceği kontenjan
sayısı 1 milyonun üzerinde. “3 milyon
36 bin 945 adayın başvuru yaptığı
YKS’de, 1 milyon üstü kontenjan
için doğru tercih çok önem arz edi-
yor” diyen Tercih Uzmanı Ergin
Sarar, her öğrencinin tercih danış-
manlığı hizmeti almasının önemine
değindi. Bir önceki yılın verilerini
paylaşan Sarar, şu ifadeleri kullandı:
“2023 yılı tercih kılavuzunu baz al-
dığımızda öğrencilerin tercih edeceği
(208 üniversite) devlet ve vakıf üni-
versitelerinde toplam ön lisans prog-
ramları için 388 bin, lisans prog-
ramları için 465 bin olmak üzere
toplamda 853 bin kontenjan ayrıl-
mıştır. Bu kontenjana açık öğretim
ve uzaktan öğretim kontenjanları
eklendiğinde 1 milyon 61 bin kon-
tenjana ulaşmaktadır. Bu sayıya 34
yaş üstü kadınlar, depremzede aday-
ları ile şehit ve gazi yakınları için
ayrılan kontenjanlar dahil edildiğinde
ise 2023 yılı tercih kılavuzunda öğ-

rencilerin tercih edeceği toplam kon-
tenjan 1 milyon 111 bine çıkmak-
tadır. Bu sayıda çok büyük bir artış
beklemiyorum.” Üniversite sayıları
ve kontenjan sayılarının başvuran
kişi sayısı ile kıyaslandığında doğru
tercihin ne kadar önemli olduğuna
değinen Doğuş Üniversitesi Tercih
Uzmanı Ergin Sarar, “Özellikle pan-
demi sonrası birçok meslek ve sek-
törün hızlı bir değişim gösterdiği
görülmektedir. Bu noktada özellikle
yapay zekâ çalışmaları eklendiğinde,
günümüzde her mesleğin hızlı bir
değişim ve dönüşüm içinde olduğu
görülmektedir” dedi. Üniversite ter-
cihlerine her yıl yüzbinlerce üni-
versite okuyan ya da üniversite me-
zunu olan adayın yeniden başvur-
duğunu belirten Sarar, “Bu durum
adayların tercih süreçlerinde yeteri
kadar iyi bilgilendirilmediğinin gös-
tergesidir. Doğuş Üniversitesi olarak
bizim amacımız aday öğrencilerin
kariyer planlamalarına yardımcı ol-
mak, tercih süreçlerinde tarafsız şe-
kilde davranarak aday öğrencileri
güncel verilerle desteklemektir.” şek-
linde konuştu. lİSTANBUL-İHA
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Kültür ve Turizm Bakanlığı
Vakıflar 1. Bölge Müdürlüğü
tarafından İstanbul ve Te-
kirdağ’da sosyal yardım ya-
pılan ailelerin çocuklarına
sünnet şöleni düzenlendi.
Milli otomobil TOGG ve kla-
sik otomobillerden oluşan
konvoy renkli görüntüler
oluşturdu. Kültür ve Turizm
Bakanlığı Vakıflar 1. Bölge
Müdürlüğü, İstanbul ve Te-
kirdağ’da kuru gıda yardımı
yapılan ailelerin çocukları
için sünnet şöleni düzenledi.
Sünnet şölenine 40 çocukla
birlikte, aile üyelerinden
oluşan 150 kişi de katıldı.
Çocuklara, sünnet kıyafeti,
spor ayakkabı ve bisikletler
alındı. Sünnet şöleni aile-
lerin Eyüp İmareti’nde bu-
luşmasıyla başladı. Coşkuyla
gerçekleşen sünnet şölenin-
de yerli ve milli otomobil
TOGG ve klasik otomobiller
süslendi. ‘Tarihten Günü-
müze’ konvoyu oluşturuldu.
Sünnet konvoyunun ilk du-

rağı Vakıf eserleri ve Rahmi
Koç Müzesi oldu. Müzede
çocuklara tarihi ve yerli
araçlar hakkında bilgi ve-
rildi. Öğle saatinde sünnet
konvoyu Eyüp Sultan Ca-
mii’ne geldi. Hem cami hem
de türbe ziyaret edilerek,
dualar okundu. Sünnet kon-
voyunda yer alan çocuklar
ile ailelerine Eyüp Mihrişah
Valide Sultan İmareti’nde
yemek verildi. İmaret bah-
çesine oyun parkı kurularak,
mısırlar dağıtılıp çocuk mü-
zikleri eşliğinde oyunlar oy-
nanıp hediyeler dağıtıldı.
Çocuklar palyaço, Hacivat
ve Karagöz oyunlarıyla ke-
yifli vakit geçirdi. Amasya’da
1496 tarihinde kurulan ve
halen Vakıflar Genel Mü-
dürlüğü tarafından temsil
edilen Sultan 2. Bayezid Vak-
fı’nın hayır şartı, İstanbul 1.
Bölge Müdürlüğü tarafından
gerçekleştirilen muhteşem
şölen ile gerçekleştirilmiş
oldu. lİSTANBUL-İHA

Bahçelievler'de yapımı devam eden
inşaatın bitişiğinde bulunan ve tuğla
parçaları düşen 6 katlı bir bina boş-
altıldı. Binanın 2 katının kaçak olduğu
öğrenilirken, tedbir amaçlı boşaltılan
binanın taşıyıcı kolon kiriş sistemle-
rinde inceleme yapıldı, acil bir risk
olmadığını anlaşılan binada geçici
oturuma müsaade edildi, karotun so-
nucuna göre de çalışma yapılacağı
öğrenildi. Bahçelievler Hürriyet Ma-
hallesi Birlik Sokak'ta dün saat 22.00
sıralarında meydana gelen olayda ya-
pımı devam eden inşaatın bitişiğinde
bulunan 6 katlı bir binadan tuğla
parçaları düşmüş, 48 yıllık olan 6
katlı bina, tedbir amacıyla tahliye
edilmişti. Güvenlik gerekçesiyle binaya
alınmayan vatandaşlar Bahçelievler
Belediyesi'ne bağlı zabıta ekiplerince
konaklamaları için çevre otellere yer-
leştirilmişti. Belediye ekiplerinin bi-
nada geniş kapsamlı inceleme yapa-
cağı karot örneği alacağı öğrenilmişti. 
Binadan karot alınacak

Edinilen bilgiye göre, Bahçelievler
Hürriyet Mahallesi Birlik1 Sokak Nu-
mara 3'te bulunan Karahan Apartma-
nı'nda dün saat 22.00 sıralarında bina
sakinlerinin ihbarı üzerine belediye
ekiplerinin olay yerine geldiği ve bi-
nanın yan duvarında eski binadan
kalan duvar kalıntılarının aşağı düş-
tüğünün anlaşıldığı belirtildi. Binanın
tedbir amaçlı boşaltıldığının, sabah
erken saatlerde belediye teknik ekip-
lerinin taşıyıcı kolon kiriş sistemlerinde
inceleme yaptığı, binada acil bir risk
olmadığının görüldüğü öğrenildi. Bina
sakinlerinin geçici olarak oturmalarına
müsaade edildiği ancak binaya 10 gün
içinde karot aldırmaları konusunda
ilanen tebligat yapıldığı ifade edildi.
Binanın girişine belediyenin Kentsel
Dönüşüm Müdürlüğü ekipleri tarafın-
dan ilanen bir yazı yapıştırıldı öğrenildi.
Bina sakinlerinin 10 gün içinde karot
almadıkları takdirde Bahçelievler Be-
lediyesi'nin binadan resen karot aldı-
racağı belirtildi. Binada 10 daire ve 3
dükkanın bulunduğu öğrenilirken, bi-
naya iki kat kaçak ilave kat yapıldığının
anlaşıldığı kaydedildi. Öte karotun so-
nucuna göre de çalışma yapılacağı
kaydedildi. lİSTANBUL-İHA

Bahçelievler’de 6 katlı
binadan tuğlalar düştü
bina boşaltıldı

Uzmanından tercih uyarısı: “1 milyon
üstü kontenjan için doğru tercih önemli”

Kamu Personeli Seçme Sınavı
(KPSS) süreci, 14 Temmuz'da
yapılacak genel yetenek-genel
kültür ve eğitim bilimleri otu-
rumlarıyla başlayacak. Ölçme,
Seçme ve Yerleştirme Merke-
zinden (ÖSYM) yapılan açıkla-
maya göre, pazar günü saat
10.15'te başlayacak ve 120 so-
rudan oluşacak genel yetenek-
genel kültür oturumu için aday-
lara 130 dakika cevaplama süresi
verilecek. Öğleden sonraki eğitim
bilimleri oturumu ise saat
14.45'te başlayacak. 80 sorudan
oluşan test için adaylara 100
dakika cevaplama süresi verile-
cek. Ek süre kullanması uygun
görülen adaylar, 30 dakika ilave

sürelerini kullanabilecek. Alan
bilgisi sınavları 20-21 Temmuz
tarihlerinde, Öğretmenlik Alan
Bilgisi Testi (ÖABT) ise 4 Ağus-
tos'ta uygulanacak. ÖSYM Baş-
kanı Prof. Dr. Bayram Ali Ersoy,
81 il ve Lefkoşa'da yapılacak
KPSS genel yetenek-genel kültür
ve eğitim bilimleri oturumları
ile KPSS maratonunun başla-
yacağını bildirdi. Genel yete-
nek-genel kültür ve eğitim bi-
limleri sınavlarının geçen yıl 105
sınav merkezinde uygulandığını
belirten Ersoy, şu bilgileri verdi:
"Bu yıl oluşan ihtiyaçlar ve aday-
ların sınava erişimini kolaylaş-
tırmak amacıyla 135 sınav mer-
kezinde sınavı uygulayacağız.

14 Temmuz'da yapılacak genel
yetenek-genel kültür oturumuna
1 milyon 470 bin 487 aday baş-
vuru yaptı. Bu adayların 526
bin 947'si öğleden sonraki eğitim
bilimleri oturumuna da katılacak.
20-21 Temmuz'da yapılacak alan
bilgisi oturumlarına da 171 bin
655 aday katılacak."

Ceza İnfaz Kurumlarında hü-
kümlü ve tutuklu olarak bulunan
185 adayın genel yetenek-genel
kültür oturumuna, 54 adayın ise
eğitim bilimleri oturumuna ka-
tılacağını açıklayan Ersoy, "Genel
yetenek-genel kültür oturumu 4
bin 17 binada, toplam 75 bin 64
salonda, eğitim bilimleri oturumu
ise 1315 binada, toplam 25 bin

346 salonda uygulanacak." bil-
gisini paylaştı. Genel yetenek-
genel kültür ve eğitim bilimleri
oturumlarında toplam 270 bin
927 görevlinin yer alacağını ak-
taran Ersoy, "Sınav görevlilerine
görev alanlarıyla ilgili eğitimler
verildi. Sınavın uygulanacağı böl-
gelerdeki sınav koordinatörleri-
mizle sürekli temas halinde ola-

cağız. Sınav süreçlerinde alınan
güvenlik önlemlerini paydaş ku-
rumlarla işbirliği içerisinde yü-
rütüyoruz. Sınav güvenliğinin
sağlanması noktasında genel ye-
tenek-genel kültür oturumunda
15 bin 271, eğitim bilimleri otu-
rumunda ise 7 bin 75 emniyet
görevlisi sahada olacak." ifade-
lerini kullandı. lANKARA-AA

KPSS lisans oturumları 14 Temmuz’da başlıyor

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, Türkiye nüfusunun yüzde 86,5'inin internet,
67,4'ünün sosyal medya kullanıcısı ve yüzde 93,8'inin mobil bağlantı sahibi olduğunu bildirdi.
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Türkiye’nin yüzde 86,5’i internet kullanıcı
yüzde 93,8’i de mobil bağlantı sahibi
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Ümraniye Belediyesi bün-
yesinde düzenlenen Kuran
kurslarına katılım gösteren
öğrenciler dini eğitmin ya-
nısıra çeşitli etkinliklere
de katılıyorlar. Dolu dolu
bir eğitimle eğlenceli ve
faydalı bir yaz geçirme fır-
satı bulan öğrenciler 16 ağustosa
kadar devam edecek kurslardan
en iyi şekilde faydalanıyorlar.
Ümraniye Belediyesi ve İlçe Müf-
tülüğü iş birliğiyle düzenlenen
Yaz Kur’an Kursu’nda çocuklar
ve gençler hem dini bilgilerini
artırma hem de sosyal etkinlik-
lerle dolu dolu bir yaz geçirme
fırsatı buluyor. 15 farklı eğitim
merkezindeki kurslara katılan
öğrencilere Kur’an-ı Kerim, elifba,
adabımuaşeret, akıl ve zekâ
oyunları eğitimi veriliyor. Ayrıca,
sportif ve sanatsal faaliyetler de

kurs programına dahil edi-
lerek öğrencilerin yaz ta-
tilini daha eğlenceli ve ve-
rimli geçirmeleri sağlanı-
yor. 7 ile 14 yaş aralığın-
daki çocukların kabul edil-
diği kurslarda eğitimler 16
Ağustos’ta bitecek. Ümra-

niye Belediye Başkanı İsmet Yıl-
dırım yaptığı açıklamada, “Yaz
Kur’an kurslarımız, çocukları-
mızın hem dini eğitim almaları
hem de sosyal becerilerini ge-
liştirmeleri açısından büyük
önem taşıyor. Bu kurslarla ço-
cuklarımıza değerlerimizi aktar-
mayı, onları kötü alışkanlıklar-
dan uzak tutmayı hedefliyoruz”
dedi. Aileler de çocuklarının
kurslardan büyük memnuniyet
duyduğunu belirterek, beledi-
yeye ve kurs öğretmenlerine te-
şekkürlerini iletti.

Küçükçekmece Bele-
diyesi Veteriner İşleri

Müdürlüğü ekipleri,
yaz günlerinde sokak

hayvanlarının sıcak
hava dalgalarından
etkilenmemesi için

tüm imkânlarını se-
ferber ediyor. Düzen-
li bakım ve temizliği
yapılan mama istas-

yonlarına taze mama
ve soğuk su bırakıla-

rak hayatta kalma
mücadelelerine des-

tek veriliyor.
Küçükçekmece
Belediyesi Vete-
riner İşleri Mü-
dürlüğünde gö-
revli Veteriner
Hekim Çiğdem
Eral, sokak hay-

vanlarına karşı herkesin du-
yarlı olması gerektiğini belir-
terek, “Şehirleşmiş alanlar
oluşturan bizler, sokaklardaki
can dostlarımızın sıcak hava
dalgalarından etkilenmesini
önlemek için onlara gölgelik
alanlar ve su temin etmeliyiz.

Vatandaşla-
rımız kapı
önlerine,
bahçelere
ve sokak-
lara temiz
su kapları
bırakarak ke-
dilerimize ve kö-
peklerimize su tak-
viyesinde bulunabilirler. Ay-
rıca, pencere ve balkonlara
kuşlar için temiz ve soğuk su
bırakmak da çok önemlidir.
Doğayı bizimle paylaşan dost-
larımızın yaşam hakkına hep
birlikte sahip çıkmalıyız. Küçük

adımlar-
la onla-
rın ha-
y a t t a
k a l m a
mücade-

l e s i n e
destek ola-

biliriz. Tüm
Küçükçekmeceli-

lerin bu konuda duyarlı
olmasını temenni ediyoruz”
dedi. Öte yandan Küçükçek-
mece Belediyesi Veteriner İşleri
Müdürlüğü bünyesinde hiz-
met veren Sokak Hayvanları
Rehabilitasyon Merkezi’nde

can dostlara yönelik hizmetler
devam ediyor. Kısırlaştırma,
aşılama, tedavi ve sahiplen-
dirme gibi hizmetlerini sür-
düren Küçükçekmece Beledi-
yesi, sokak hayvanlarının has-
talıklarının tedavileri ve ge-
rektiğinde operasyonlarını ger-
çekleştirerek, kısırlaştırma iş-
lemleri ile sağlıklı bir yaşama
kavuşturuyor.  Bu süreçlerin
ardından öncelikle sahiplen-
dirme yapılarak, sahiplendi-
rilemeyen hayvanlar ise doğal
yaşam alanlarına geri bırakı-
larak hayatlarına devam et-
meleri destekleniyor.

İNAN 
ARVAS

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

Ümraniye’de Srebrenists
ve Gazze şehitleri anıldı
VECHEDDİN ARVAS
Ümraniye 15 Temmuz Şehitler Mey-
danı'nda  Srebrenitsa Soykırımı’nın
29’uncu yılı dolayısıyla segi ve anma
programı düzenledi. Gazze'deki soy-
kırımında gündeme taşındığı et-
kinlikte Ümraniye Belediye Başkanı
İsmet Yıldırım;  “Ne diyordu Mer-
hum Aliya İzzetbegoviç, ‘Ne yapar-
sanız yapın soykırımı unutmayın;
çünkü unutulan soykırım tekrarlanır'
" diye konuştu. Bosna Hersek’te
1995’te yaşanan ve 8 binden fazla
insanın öldürüldüğü Srebrenitsa
Soykırımı ile Gazze’de yaşanan soy-
kırımı anma programı ve sergi açılışı
Ümraniye 15 Temmuz Şehitler Mey-
danı’nda gerçekleşti. Düzenlenen
programa Başkan İsmet Yıldırım’ın
yanı sıra; AK Parti Kadın Kolları İl
Başkanı Saliha Demirer, Ümraniye
İlçe Müftüsü Abdülkerim Çelik, STK
temsilcileri ile çok sayıda vatandaş
katıldı. Srebrenitsa ve Gazze’deki
soykırımın unutulmaması gerektiğini
söyleyerek konuşmasına başlayan
Başkan İsmet Yıldırım, “Müslüman
coğrafyasında yapılan katliamları
unutmamamız ve çocuklarımıza
anlatmamız gerekiyor. Bosna’da ya-
pılan katliamın bir benzeri bugün
Gazze’de yapılıyor. Ne diyordu Mer-
hum Aliya İzzetbegoviç, ‘Ne yapar-
sanız yapın soykırımı unutmayın;
çünkü unutulan soykırım tekrarlanır.’
Kendisi çok önemli fikir ve devlet
adamıydı. Rabbim rahmet eylesin”
dedi. Bosna’nın mücadelesinin her-
kesten önce Türkiye’de yaşayan va-
tandaşları ilgilendirmesi gerektiğini
söyleyen Başkan Yıldırım, “Balkan
coğrafyasına gitmeyen kardeşimizin
kalmaması gerekiyor. Çizilen sınırlar
oradaki kardeşlerimizle gönül bağ-
larımızı kesemez. Oraya gidip ec-
dadımızın neler yaptığını kendileri
görmeleri lazım. Bütün olumsuz-
luklara rağmen ecdadımızın eserleri
ortada. Bosna bize Fatih Sultan
Mehmet’in ve Aliya’nın emanetidir”
dedi. Başkan Yıldırım, Srebrenitsa
ve Gazze’deki şehitleri rahmetle
anarak konuşmasını sonlandırdı.
Programın sonunda Cevher Ağa
Cami’nde şehitler için Kur’an-ı Kerim
tilaveti ve dua programı yapıldı.

atih Belediyesi,
İstanbul Ticaret
Odası ve TUGEV

iş birliğiyle gerçekleştirilen
ve geniş katılımla düzenlenen
programla 100 gönüllü tu-
rizm elçisi bu yaz sezonu için
Sultanahmet Meydanı'nda
düzenlenen törenle görevle-
rine başladı. Programa Fatih
Belediye Başkanı Sn. M. Er-
gün Turan, İstanbul Ticaret
Odası ve TUGEV Başkanı Sn.
Şekip Avdagiç ile İstanbul İl
Kültür ve Turizm Müdürü Sn.
Coşkun Yılmaz katılarak des-
tek verdiler. Gönüllü turizm
elçileri Ayasofya'dan Sulta-
nahmet'e, Eminönü'den Be-
yazıt'a, Divanyolu'ndan Gül-
hane'ye kadar uzanan 6 tarihî
noktada turistlere rehberlik
yapacak. Rusça, İtalyanca,
Japonca ve Fransızca dahil
olmak üzere 10 farklı dilde
turistlerden gelen soruları ya-
nıtlayarak İstanbul'un zengin
tarihî ve kültürel mirasını zi-
yaretçilere en iyi şekilde ta-
nıtacaklar. Bu görevleri sıra-
sında elçiler hem dil beceri-
lerini hem de sosyal yetkin-
liklerini geliştirme fırsatı bu-
lacaklar. Törende konuşan
Fatih Belediye Başkanı Sn.
M. Ergün Turan, gençlerin
bilgisine ve kültürüne duy-
dukları güveni vurgulayarak

onları çok sevdiklerini ifade
etti. Başkan Turan, bu tür
projelerin gençlerin kişisel
gelişimlerine önemli katkılar
sağladığını belirterek İstanbul
Ticaret Odası ve TUGEV Baş-
kanı Sn. Şekip Avdagiç’e des-
tekleri için teşekkür etti.
İstanbul'un turizm
sektörü daha da
güçlenecek 

Bu proje sayesinde İstan-
bul'un tarihî ve turistik böl-
gelerinde turistler daha bi-
linçli ve güler yüzlü bir hizmet
alacak. Aynı zamanda genç-
lerin turizm sektörü hakkında

bilgi sahibi olmaları ve de-
neyim kazanmaları hedefle-
niyor. Turistlerin yönelttiği
sorulara doğru ve hızlı ce-
vaplar vererek ziyaretçilerin
İstanbul'da keyifli ve bilgi-
lendirici bir deneyim yaşa-
malarına katkı sunacaklar.

İstanbul Ticaret Odası ve
TUGEV Başkanı Sn. Şekip
Avdagiç ise gençlerin turizm
elçisi olarak görev almalarının
İstanbul'un turizm potansi-
yelini artıracağını ve şehrin
uluslararası alandaki imajına
olumlu katkılar yapacağını
belirtti. Ayrıca bu tür proje-
lerin gençlerin kariyerlerine

de önemli bir başlangıç ola-
cağını ifade etti. Bu program
gençlerin aktif katılımıyla İs-
tanbul'un tarihî ve kültürel
zenginliklerini en iyi şekilde
tanıtarak hem yerli hem de
yabancı turistlerin şehir hak-
kında daha fazla bilgi sahibi
olmasını sağlayacak. Bu sa-
yede İstanbul'un turizm sek-
törü daha da güçlenecek ve
turistlerin memnuniyeti ar-
tacak.
Gönüllülere
katılım sertifikası 

Bu yıl 14. kez düzenlenen
Gönüllü Turizm Elçileri pro-

jesi Türkiye'nin en önemli
kültür turizmi rotalarından
biri olan Fatih'te turistlere
rehberlik hizmeti sunuyor.
Proje turistlerin seyahatlerini
kolaylaştırmanın yanı sıra
gönüllü gençlere sosyalleş-
me, yabancı dil becerilerini
geliştirme ve farklı kültür-
lerle tanışma fırsatı sağlıyor.
Gönüllü Turizm Elçileri her
yıl yazılı ve sözlü mülakat-
larla özenle seçiliyor. Sul-
tanahmet, Ayasofya, Yere-
batan, Divanyolu, Kapalı-
çarşı ve Eminönü gibi tarihi
ve turistik bölgelerde görev
alan elçiler İngilizce, İspan-
yolca, Almanca, Arapça,
Fransızca, Farsça, Korece,
Japonca, Çince, İtalyanca
ve Rusça gibi birçok dilde
turistlere ücretsiz rehberlik
hizmeti veriyor. “Bana
Sor/Ask Me” yazılı tişörtlerle
kolayca tanınan elçiler 16
ile 30 yaş aralığındaki genç-
lerden oluşuyor. Proje so-
nunda gönüllüler katılım
sertifikası ile ödüllendiriliyor.
Bu sertifikalar gençlerin ile-
rideki kariyerlerinde de
önemli bir referans olma
özelliği taşıyor. Gönüllü Tu-
rizm Elçileri projesi hem tu-
rist memnuniyetini artırıyor
hem de gençlere değerli de-
neyimler kazandırıyor.

F

İstanbul’da 400 ‘Gönüllü Turizm Elçisi’ görevde

Küçükçekmece Belediyesi sıcak havalarda
sokak hayvanları için seferber oldu

Fatih Belediyesi'nin hayat geçirdiği 'Gönüllü Turizm Elçisi' projesi ile 100  gönüllü turizm elçisi düzenlenen törenle göreve başladı. Sulta-
nahmet Meydanı'nda yapılan törende Fatih Belediye Başkanı M. Ergün Turan gençlerin bilgisine ve kültürüne duyduğu güveni dile getirdi.

Ümraniye’de yaz Kuran kurslarında 
dolu dolu eğitim sezonu yaşanıyor

MUSTAFA
ŞAHİN
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Ülkelerin iklim taahhütleri ve
net sıfır emisyon hedeflerine
ulaşmak ve enerji güvenliğini
sağlamak için temiz enerjiye
yönelmesi, nükleer enerjiye
desteği artırdı. İklim değişikliği
ve küresel ısınmayla mücadele
kapsamında ekonomisini kar-
bondan arındırmak isteyen
birçok ülke, net sıfır emisyon
taahhüdünde bulunurken bu
durum, temiz enerji ihtiyacını
da ortaya çıkardı. Rusya-Uk-
rayna Savaşı nedeniyle yaşa-
nan enerji güvenliği endişele-
rinin de temiz enerjiye geçiş
sürecini hızlandırması, düşük
karbonlu elektrik üretimine
imkan sağlayan nükleer enerji
kullanımını birçok ülkenin
gündeminde üst sıralara taşıdı.
Dubai'de geçen yıl düzenlenen
Birleşmiş Milletler İklim De-
ğişikliği Çerçeve Sözleşmesi
28'inci Taraflar Konferansı'nda
(COP28) katılımcı 22 ülke,
net sıfır emisyon hedefi için
2050'ye kadar nükleer enerji
kapasitelerini üç katına çıkar-

ma taahhüdünde bulunmuştu.
Bu yıl da Brüksel'de Uluslar-
arası Atom Enerjisi Ajansı ve
Belçika hükümetinin ev sa-
hipliğinde ilk kez düzenlenen
Nükleer Enerji Zirvesi'nde de
buna destek veren 30'un üze-
rinde ülke, mevcut reaktörlerin
ömrünün uzatılması, yatırım-
ları finanse edecek koşulların
sağlanması, yeni nükleer enerji
santrallerinin inşası ve küçük
modüler reaktörlerin (SMR)
kurulmasında birlikte çalışmayı
taahhüt etti. Paris İklim An-
laşması'na 2021'de taraf olan
ve 2053 için net sıfır emisyon
hedefi ilan eden Türkiye de
nükleer enerjide 2050'ye kadar
20 bin megavat kurulu güce
ulaşmayı hedefliyor.
Nükleer enerjiye
artan destek sektör
için bir fırsat

Londra merkezli düşünce
kuruluşu Yeni Nükleer İzleme
Enstitüsü (NNWI) Başkanı
Tim Yeo, AA muhabirine,

bugün nükleer enerjiye des-
teğin 10-20 yıl öncesine kı-
yasla çok daha fazla oldu-
ğunu ve bunun, sektör için
büyük fırsat olduğunu söy-
ledi. Yeo, bu fırsatın değer-
lendirilebilmesi için atılması
gereken adımlara ilişkin, "Her
şeyden önce, standartların
daha fazla uyumlaştırılma-
sına ve daha fazla uluslar-
arası işbirliğine ihtiyacımız
var. 'Tek bir nükleer enerji
santrali değil, dört, altı veya
on santral inşa edeceğiz' di-
yecek ülkelere ihtiyacımız
var. Çünkü maliyetleri ancak
bu şekilde azaltabilirsiniz.
Maliyet, nükleer enerjinin
yaygınlaşmasının önündeki
en büyük engel." ifadelerini
kullandı. Yeo, Türkiye'yi nük-
leer enerji yatırımları için at-
tığı adımlar nedeniyle kut-
layarak, bunun sadece Tür-
kiye için değil, komşuları için
de harika olduğunu ve tüm
dünyaya örnek teşkil ettiğini
kaydetti. lİSTANBUL-AA

anayi ve Teknoloji Ba-
kanı Mehmet Fatih Ka-
cır,  bir televizyon ka-

nalında katıldığı programda, BYD'nin
Türkiye'ye yapacağı yatırım ve Re-
nault Grup Global'in Üst Yöneticisi
(CEO) Luca de Meo ile görüşmesine
ilişkin değerlendirmede bulundu. Re-
nault'un kendileri için çok değerli
bir yatırımcı olduğunu vurgulayan
Kacır, firmanın son dönemde hibrit
otomobil üretimine ilişkin Türki-
ye'deki yatırımlarını hızlandırdığını
söyledi. Kacır, firmanın yeni nesil
otomobiller ve modellerle ilgili bir
üretim planı hazırladığını, Türkiye'de
yeni nesil araç üretmeye yönelik
güçlü bir planları olduğunu bildirdi.
Bu planları Sanayi ve Teknoloji Ba-
kanlığı olarak güçlü şekilde destek-
lediklerine dikkati çeken Kacır, şöyle
konuştu: "Kendileriyle daha öte plan-
lar yapmaya hazırlanıyoruz. Tekno-
lojinin tüm alanlarında muazzam
bir dönüşüm var."
"Yakın zamanda 
imza olabilir"

Kacır, "kazan-kazan" stratejisine
değinerek, "Önümüzdeki haftalarda
BYD'nin yatırım teşvikine ilişkin de
daha kapsamlı paylaşımlar yapacağız.
Teşviklerde bizim yatırımcılara sun-
duğumuz ana unsurlar, yatırım yeri
temini konusunda birtakım kolaylıklar
sunuyoruz. İstihdama yönelik, vergi
uygulamalarına yönelik farklı des-
teklerimiz de var. Hedefimiz, Türki-
ye'nin kalkınma yolculuğunda hız-
lanması, yatırımcılarla kazan-kazan
ilişkisi oluşturabilmemiz." ifadesini
kullandı. Türkiye'de gelecek dönemde
hem elektrikli hem şarj edilebilir
hibrit hem de diğer hibrit araçlarda
üretimin payını artırmak istediklerini
vurgulayan Kacır, "İçten yanmalı araç-
ların payını adım adım hem üretimde

hem de pazarda azaltmak istiyoruz.
Bu yolda şimdiye kadar olduğundan
daha hızlı koşmak istiyoruz. Bu yeşil
dönüşümün tüm unsurlarını harekete
geçirmek için çaba gösteriyoruz."
dedi. Kacır, BYD gibi hem mevcut
hem de yeni markaların Türkiye'de
yeni teknoloji yatırımlarını hızlan-
dırmaları için gayret göstermeye de-
vam edeceklerini dile getirerek şunları
söyledi: "Özellikle son 1 ayda 2 mar-
kayla artık son noktaya geldik de-
miştim. Biriyle nihayetinde imzayı
atmış olduk. Bir diğeriyle de yakın
zamanda imza atma ihtimalimiz ola-
bilir ama diğerleriyle de halen iletişim
sürüyor. Nasıl Amerikalı, Avrupalı,
Koreli ve Japon markalarla çok iyi
işbirlikleri yaptıysak Çinli markalarla
da işbirlikleri yapabiliriz. Yeter ki ka-
zan-kazan anlayışı içinde hareket
edelim. Onlar Türkiye'nin olanakla-
rından en etkin şekilde yararlansınlar,
biz de onların sayesinde büyüme-
mizde, kalkınma yolculuğumuzda
hız kazanalım. Önümüzdeki dönem-
de benzer yatırım haberlerini hem
bu sektörde hem diğer sektörlerde
duyurmak arzusu içinde olduğumuzu
ifade edebilirim, sürpriz olmaz."

Önceliklerinin büyük ölçekli yatı-
rımların Türkiye'ye gelmesi olduğuna
dikkati çeken Kacır, ölçek ekonomi-
sinin bugün küresel markaların en
önemli rekabet unsurlarından biri
olduğunu ve bazı sanayi kollarında
özellikle yerli katma değerin oluş-
masını beraberinde getirdiğini ifade
etti. Kacır, Türkiye'ye yatırımların
devam edeceğini dile getirerek,
"BYD'nin yatırımı 1 milyar dolar
olarak öngörülen bir yatırım. Diğer
markaların yatırım tutarları biraz al-
tında, biraz üstünde olabilir ama
hassas olan Türkiye'de ölçek ekono-
misi, rekabet gücü ve ihracat potan-
siyeli oluşturacak yatırımların hızla
yükselmesi. Türkiye dünyaya tekno-
lojik ürünleri ihraç ederek büyüyecek.
Bu yatırımları biz bu yönüyle de çok
önemsiyoruz." diye konuştu. Türki-
ye'yi küresel markalar için üretim
havuzu ve merkezi haline getirmeyi
amaçladıklarını vurgulayan Kacır, ya-
tırım ve ihracatlarla sadece üretim
değil, AR-GE ve inovasyon alanında
da Türkiye'nin küresel düzeyde ro-
lünün perçinleneceğini söyledi. Kacır,
Türkiye'ye küresel yatırımların ilk
defa yapılmadığına işaret ederek şu
değerlendirmede bulundu: "AK Parti
iktidarları döneminde 260 milyar
doların üzerinde bir doğrudan ya-
bancı sermaye girişi sağladığımızı
söylememiz lazım. Geçtiğimiz yıl
10,6 milyar dolar Türkiye'ye doğru-
dan yabancı sermaye girişi gerçekleşti.
AK Parti iktidarları öncesinde Türkiye
küresel doğrudan yabancı sermaye
akımından yüzde 0,2 pay alıyordu.
Son 22 yıllık dönemde bu pay yüzde
1'e yükseldi. Yani bu pastadan aldı-
ğımız pay dilimimizi beş katına çı-
kardık. Bu tek başına aslında Türki-
ye'nin yatırımcılar için doğru adres
olduğunun yatırımcılar tarafından
ispatı niteliğindedir." lANKARA-AA

STemiz enerji hedefleri ve iklim taahhütleri
nükleer enerjiye desteği güçlendirdi

İŞKUR “Açık İş
İstatistikleri Araştırması”
sonuçları açıklandı

Bakan Kacır’dan otomotivde
YENİ YATIRIM AÇIKLAMASI
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, dünyanın en büyük elektrikli
araç üreticilerinden Çinli BYD'nin ardından başka bir firmayla daha yakın za-
manda Türkiye'ye yatırım konusunda imza atma ihtimallerinin olduğunu belirtti.

Türkiye’de en fazla SUV
otomobiller tercih ediliyor
Türkiye otomobil pazarında bu
yılın ilk yarısında da SUV (Sport
Utility Vehicle) otomobiller, yüzde
54,8 ile en çok tercih edilen gövde
tipi olmaya devam etti. Asfaltın
yanı sıra farklı arazi koşullarında
da kullanılabilen SUV otomobiller,
sürüş koşulları bakımından zengin
bir yelpaze sunuyor. Geniş kabin
ve bagaj hacmine sahip bu oto-
mobiller, kalabalık aileler tarafından
da sıklıkla tercih ediliyor. Özellikle
yerden yüksek ve "kaslı" otomobil
severlerin gözdesi olan SUV'lar,
kadın sürücüler tarafından da daha
fazla tercih edilen araçlar arasında
ön sıralarda bulunuyor.

Otomotiv Distribütörleri ve Mo-
bilite Derneğinden (ODMD) der-
lenen verilere göre, otomobil sa-
tışları, yılın ocak-haziran döne-
minde geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 7,3 artarak 462 bin
955'e yükseldi. Türkiye otomobil
pazarında ocak-haziran döneminde
en çok tercih edilen gövde tipi
yüzde 54,8 pay ve 253 bin 667
satışla SUV gövde tipli otomobiller
oldu. Böylece otomobil pazarında
satılan her iki araçtan biri SUV
olarak kayıtlara geçti. SUV oto-
mobilleri, yüzde 26,6 pay ve 123
bin 243 satış ile sedan, yüzde 17,4
pay ve 80 bin 760 satışla da hatch-
back otomobiller takip etti. Diğer
satışlar ise "MPV, CDV, spor ve sta-
tion wagon" gövde tiplerinden

oluştu. Ocak 2022'de sedandan
zirveyi alan SUV otomobiller, gi-
derek artan ilgi ve müşteri talebi
doğrultusunda en çok tercih edilen
gövde tipi olmaya devam etti.
Son 5 yılda SUV
otomobil satışları

Otomotiv pazarında gövde tipi
anlamında son 5 yılın ilk yarı ve-
rilerine bakıldığında, 2020 yılı ilk
yarısında sedan otomobillerin pa-
zardan aldığı pay, yüzde 44,1 se-
viyesinde gerçekleşti. Bu dönemde
neredeyse satılan her 2 araçtan
biri sedan oldu. SUV otomobillerin
payı yüzde 27,6, hatchback oto-
mobillerin payı da 25,2 olarak ka-
yıtlara geçti. 2021 yılı ocak-haziran
döneminde, sedan otomobillerin
payı yüzde 41,3, SUV otomobillerin
payı yüzde 34,1, hatchback oto-
mobillerin payı da yüzde 22,6
oldu. 2022'de ise rüzgar tersine
döndü ve SUV otomobillerin söz
konusu dönemde pazardan aldığı
pay yüzde 39,7 ile sedan otomo-
billeri geride bıraktı. Sedan oto-
mobillerin payı yüzde 36,1, hatch-
back otomobillerin payı da yüzde
22,2 olarak belirlendi. Geçen yılın
ocak-haziran döneminde ise SUV
otomobillerin payı yüzde 46,1, se-
dan otomobillerin payı yüzde 29,
hatchback otomobillerin payı da
yüzde 22,6 seviyesinde kayıtlara
geçmişti. lİSTANBUL-AA

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı
Vedat Işıkhan, 1 ve üzeri çalışanı
bulunan 17 bin 181 işletmeyle ya-
pılan görüşmelerde 270 bin 761
açık iş, işveren tarafından talep
edilen ve ihtiyaç duyulan eleman
tespit ettiklerini bildirdi. Işıkhan,
sosyal medya hesabından, en fazla
işçi talep eden sektörleri ve en çok
işçi aranan meslekleri belirlemek
amacıyla İŞKUR tarafından hazır-
lanan Açık İş İstatistikleri Araştır-
ması'nın 2024 yılı ikinci çeyrek so-
nuç raporunun yayımlandığını du-
yurdu. "1 ve üzeri çalışanı bulunan
17 bin 181 işletmeyle iletişime ge-
çerek 270 bin 761 açık iş (işveren
tarafından talep edilen-ihtiyaç du-
yulan eleman) tespit ettik." ifade-
lerini kullanan Işıkhan, açık işleri
inceleyerek kendilerine uygun işe
başvurmak isteyenleri "http://esu-
be.iskur.gov.tr" adresini ziyarete da-
vet etti. Rapora göre, araştırma
kapsamında yer alan 17 sektörden
4'ünün açık iş oranı Türkiye gene-
linin üzerindeyken, 13 sektörün
açık iş oranı genel ortalamanın al-
tında kaldı. 1-9 çalışanı olan işlet-
melerde toplam 114 bin 552 açık
iş, 10 ve daha fazla çalışanı olan
işletmelerde ise 156 bin 209 açık
iş olduğu görüldü. Bu kapsamda,
2024'ün ikinci çeyreği itibarıyla en
yüksek açık iş oranının yüzde 2,9
ile "Konaklama ve Yiyecek Hizmeti
Faaliyetleri" sektöründe olduğu be-
lirlendi. Bu sektörü, yüzde 2,3'lük
açık iş oranı ile "İmalat" ve yüzde
1,7'lik açık iş oranı ile "Kültür, Sanat
Eğlence, Dinlence ve Spor" sektörü
takip etti. lANKARA-AA

Medya Planlama ve Satın Alma Hizmeti Alımı, T.C. İstanbul Medipol Üniversitesi İhale
Yönetmeliğinin 22’ncı maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecektir. İhaleye ilişkin
ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır.
İhale Kayıt Numarası                    : 2024/021
1. İdarenin
a-) Adresi                                         : T.C. İstanbul Medipol Üniversitesi Kavacık Mahallesi 
                                                        Ekinciler Cad. No:19 Kavacık/Beykoz/İstanbul
b-) Telefon ve faks numarası          : 0216 681 53 59--0216 681 53 18
c-) Elektronik Posta Adresi             : ihale@medipol.edu.tr
d-) İhale Dokümanının 

Görülebileceği ve 
Satın alınabileceği Adres            : İhale ve Tedarik Yönetim Ofisi Kuzey Kampüs, Kavacık 

                                                        Mahallesi Ekinciler Cad. No:19 Kavacık/Beykoz/İstanbul
e-) İhale Dokümanı Satış Bedeli    : 500,00 TL (İhaleye teklif verecek olanların 
                                                        ihale dokümanını satın almaları zorunludur.)
f-) İhale doküman bedelinin 

yatırılacağı banka hesabı           : İstanbul Medipol Üniversitesi İdari ve Mali İşler Daire 
                                                        Başkanlığı (Hesap Adı: İstanbul Medipol Üniversitesi- 
                                                        IBAN TR38 0001 2009 8960 0010 2609 38)
g-) İhale Usulü                                : Açık İhale Usulü- T.C. İstanbul Medipol Üniversitesi İhale 
                                                        Yönetmeliği Madde 22
2. İhale konusu işin
a-) Niteliği, türü ve miktarı              : Tanıtım ve reklam amaçlı medya planlama ve satın alma 
                                                        hizmeti alımı (Ayrıntılı bilgi ihale dokümanı içerisinde 
                                                        bulunmaktadır.)                                                 
b-) Teslim Yeri                                 : T.C. İstanbul Medipol Üniversitesi
c-) İşe başlama tarihi                      : Sözleşmenin imzalanmasını müteakip 1 gün içinde 
                                                        işe başlanacaktır.
d-) Sözleşmenin Süresi                  : 180 gündür.
3. İhalenin
a-) Yapılacağı yer                           : T.C. İstanbul Medipol Üniversitesi Kavacık Kuzey 
                                                        Kampüsü A Blok Senato Odası.
b-) Tarihi ve saati                            : 22.07.2024- 11:00

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde
uygulanacak kriterler:

4.1. İhaleye katılma şartları ve istenilen belgeler:
4.1.1. Mesleki faaliyetini sürdürdüğüne dair son bir ay içinde alınmış Faaliyet Belgesi,
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren İmza Beyannamesi veya İmza Sirküleri;
4.1.2.1. Gerçek kişi olması halinde, noter tasdikli imza beyannamesi.
4.1.2.2. Tüzel kişi olması halinde, son durumu gösterir Ticaret Sicil Gazetesi ile tüzel

kişiliğin noter tasdikli imza sirküleri,
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu,
4.1.4. Geçici teminat verilmeyecektir.
4.1.5. Son bir ay içinde alınmış SGK pirim borcu olmadığını gösterir belge
4.2. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken

kriterler
4.2.1. İstekliler, TİAK AŞ üyeliğine sahip olmalı ve bu hususu ihalede belgelendirmelidir.
4.2.2. İstekliler, en az 5 yıldır sektörde faaliyet gösteriyor olmalı ve bu hususu ihalede

belgelendirmelidir.
4.2.3. İsteklilerin bünyesinde en az 10 personel çalışıyor olmalı ve bu hususu ihalede

belgelendirmelidir.
4.2.4. İstekliler, 2023 yılında en az bir adet Üniversitenin, TV tarafında Medya Planlama

ve Satın Alma hizmetini yapmış olmalı ve bu hususu ihalede belgelendirmelidir.
4.2.5. Teklifler, ihale tarih ve saatine kadar T.C. İstanbul Medipol Üniversitesi Kavacık

Kuzey Kampüsü İhale ve Tedarik Yönetim Ofisine elden teslim edilebileceği gibi, aynı adrese
iadeli taahhütlü posta vasıtasıyla da gönderilebilir.

5. İstekliler tekliflerini, götürü bedel teklif üzerinden verecektir. İhale sonucu, üzerine ihale
yapılan istekliyle götürü bedel sözleşme imzalanacaktır.

6. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
7. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 60 (altmış) takvim günüdür.
8. Teklif veren istekliler ihale tarihi itibariyle ihalelerden yasaklı duruma düşmemiş olmalıdır. 

T.C. İSTANBUL MEDİPOL ÜNİVERSİTESİ
MEDYA PLANLAMA VE SATIN ALMA 

HİZMETİ ALIMI İHALE İLANI

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2061159)
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Ticaret Bakanı Bolat: Cari işlemler
açığında önemli bir gerileme kaydedildi
Ticaret Bakanı Ömer Bolat, yıllık-
landırılmış cari işlemler açığının
son 1 yılda 31,8 milyar dolar geri-
lediğini belirterek, Mayıs 2024'te
cari işlemler açığının geçen yılın
aynı ayına göre yüzde 84,1 azalışla
1,2 milyar dolar olarak gerçekleş-
tiğine işaret etti. Cari işlemler açı-
ğının, ocak-mayıs döneminde de
geçen yılın aynı dönemine kıyasla
yüzde 53 azalarak 17,6 milyar
dolar olduğunu ifade eden Bolat,
"Böylelikle zirve noktası olan Mayıs
2023'te 57 milyar dolar olarak ger-
çekleşen yıllıklandırılmış cari iş-
lemler açığı, bir yıl sonra 31,8
milyar dolar azalarak Mayıs 2024
itibarıyla 25,2 milyar dolara geri-
lemiştir." dedi. Bolat, aynı dönemde
yıllıklandırılmış dış ticaret açığının
ise 35,1 milyar dolar gerilediğini
ve böylece Mayıs 2023'e göre yıl-
lıklandırılmış cari işlemler açığının
dış ticarette uygulanan politikaların
etkisiyle yüzde 55,8 azaldığını be-

lirtti.  Yıllıklandırılmış bazda ihra-
catın Mayıs 2024'te yüzde 2,3'lük
artışla 260 milyar dolara yükseldi-
ğine dikkati çeken Bolat, şunları
kaydetti: "Aynı ayda ithalatımız ise
yıllıklandırılmış bazda yüzde 7,8'lik
azalışla 347,1 milyar dolara geri-
lemiştir. Yıllıklandırılmış dış ticaret
açığı yüzde 28,7 oranında azalarak
87,1 milyar olurken, ihracatın it-
halatı karşılama oranı 7,4 puan
artarak yüzde 74,9 olmuştur. Dış
ticaret açığındaki gerilemeye, hiz-
met ihracatımızdaki artış da eşlik
etmektedir. Hizmet gelirleri mayısta
yıllıklandırılmış bazda 105 milyar
dolarla rekorunu yenilemiştir. Hiz-
metlerin altında yer alan seyahat
gelirleri ise 51,1 milyar dolara yük-
selmiştir. Mal ve hizmet ihracatını
artırmaya yönelik destekler ve it-
halatı düşürmeye yönelik tedbirlerin
uygulamadaki sonuçları ile cari iş-
lemler açığında önemli bir gerileme
kaydedilmiştir." lANKARA-AA
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Hazine ve Maliye Bakanı Meh-
met Şimşek, yıllık cari açığın
mayısta 25,2 milyar dolarla
Haziran 2022'den sonraki en
düşük seviyesine gerilediğini
ifade etti. Bakan Şimşek, sosyal
medya hesabından mayıs ayı
ödemeler dengesi verilerine
ilişkin paylaşım yaptı. İstikrar,
güven ve dayanıklılığın arttı-
ğına, cari açığın önemli bir so-
run olmaktan çıktığına, dış
borcun milli gelire oranının
düştüğüne ve rezerv birikimi-

nin hızlandığına işaret eden
Şimşek, "Yıllık cari açık mayısta
25,2 milyar dolarla Haziran
2022'den sonraki en düşük se-
viyesine geriledi. Cari açıktaki
düşüşün yanı sıra olumlu dış
finansman görünümü devam
ediyor." değerlendirmesinde
bulundu. Şimşek, yılın ilk 5
ayında portföy girişinin 19,1
milyar dolara ulaştığına dikkati
çekerek şunları kaydetti: "Ban-
kacılık ve reel sektörün uzun
dönem dış borç çevirme oran-

ları geçen sene ocak-mayıs dö-
nemindeki yüzde 97 ve yüzde
73 seviyesinden bu yılın aynı
döneminde sırasıyla yüzde 160
ve yüzde 123'e yükseldi. Cari
açığın milli gelire oranının ikin-
ci çeyrekte yüzde 2,5'in altına
gerilemesini bekliyoruz. Yapısal
reformlarla ekonomik dönü-
şümü gerçekleştirerek sürdü-
rülebilir cari açığa ulaşacağız.
Böylece ülkemizin dış finans-
man ihtiyacını kalıcı olarak
düşüreceğiz." lANKARA-AA
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Türkiye'ye uluslararası doğrudan ya-
tırım (UDY) girişi bu yılın ilk 5 ayında
3,8 milyar dolar oldu. Yılın 5 aylık
döneminde Türkiye’ye en çok yatırım
yapan üç ülke yüzde 20'lik payla
Hollanda, yüzde 16 ile ABD ve yüzde
10 ile Norveç olarak sıralandı. Ulus-
lararası Yatırımcılar Derneği (YASED),
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası
Ödemeler Dengesi istatistiklerinin
açıklanmasının ardından mayıs ayına
ilişkin Rakamlarla Uluslararası Doğ-
rudan Yatırımlar Bülteni'ni yayımladı.
Buna göre, mayısta Türkiye'ye 1 mil-
yar 74 milyon dolarlık uluslararası
doğrudan yatırım geldi. Yılın ilk 5
ayında 2023'ün aynı dönemine göre
Türkiye'ye gelen toplam UDY miktarı
yüzde 15 düşüşle 3,8 milyar dolar
olarak gerçekleşti. 2002 yılından iti-
baren Türkiye'ye gelen UDY girişle-
rinin toplam değeri ise 267 milyar
doları aştı. Mayıstaki yatırımların
590 milyon doları yatırım sermayesi
şeklinde gerçekleşirken, 303 milyon
dolarını borçlanma araçları, 189 mil-
yon dolarını yabancı uyruklulara gay-
rimenkul satışı oluşturdu. Aynı ay
içerisinde yatırım tasfiyelerinin 8 mil-
yon dolar değerinde aşağı yöndeki
etkisiyle, toplam UDY girişi 1 milyar
74 milyon dolar oldu. Mayısta ger-
çekleşen 590 milyon dolar değerin-
deki yatırım sermayesi girişlerinde,
247 milyon dolarlık yatırım girişiyle
ulaştırma ve depolama hizmetleri
yüzde 42 pay aldı. "Bilgisayarların,
elektrik-elektronik ve optik ürünlerin
imalatı" ile "tarım, ormancılık ve
balıkçılık" sırasıyla yüzde 10 ve
yüzde 9'luk payla geçmiş kümülatif
performanslarının üzerine çıktı. Ma-
yısta Türkiye'ye gelen UDY'den Av-
rupa Birliği (AB-27) ülkeleri yüzde
44 pay aldı. Aynı ay içerisinde AB
üyesi olmayan diğer Avrupa ülkeleri
yüzde 45'lik payla Türkiye'ye en çok
yatırım yapan bölge oldu. Norveç
229 milyon dolarlık yatırım ve yüzde
39'luk payla başı çekerken, onu yüz-
de 18 ile Hollanda, yüzde 8 ile
Çekya, yüzde 5 ile İsveç ve yüzde 4
ile Azerbaycan takip etti. Ocak-mayıs
dönemi ele alındığında ise Türkiye’ye
en çok yatırım yapan üç ülke, yüzde
20'lik payla Hollanda, yüzde 16 ile
ABD ve yüzde 10 ile Norveç olarak
sıralandı. lANKARA-AA

Yılın ilk 5 ayında Türkiye’ye
3,8 milyar dolarlık
doğrudan yatırım geldi

Cari işlemler hesabı mayısta 1 milyar
235 milyon dolar açık verdi
Türkiye'nin cari işlemler hesabı
mayısta 1 milyar 235 milyon
dolar açık verirken, altın ve
enerji hariç cari işlemler hesa-
bında ise 3 milyar 263 milyon
dolarlık fazla oluştu. Türkiye
Cumhuriyet Merkez Bankası ta-
rafından açıklanan ödemeler
dengesi verilerine göre, Mayıs
2024'te cari işlemler hesabı 1
milyar 235 milyon dolar açık
verdi. Ödemeler dengesi tanımlı
dış ticaret açığı, mayısta 4 milyar
199 milyon dolar oldu. Bu dö-
nemde hizmetler dengesi kay-
naklı net girişler 4 milyar 724
milyon dolar, seyahat kalemin-
den kaynaklanan net gelirler
de 3 milyar 915 milyon dolar
olarak gerçekleşti. Birincil gelir
dengesi kaleminde 1 milyar 607
milyon dolar ve ikincil gelir
dengesi kaleminde de 153 mil-
yon dolarlık net çıkış kaydedildi.
Mayısta yıllıklandırılmış cari açık
ise 25 milyar 191 milyon dolara
inerken, yıllıklandırılmış cari
açıktaki son 1 yıllık iyileşme 31
milyar 831 milyon dolara işaret
etti. Öte yandan, cari açığın

milli gelire oranı 2023 sonu
milli geliri dikkate alındığında
yaklaşık yüzde 2,25'e indi. Ma-
yısta doğrudan yatırımlar kay-
naklı 361 milyon dolar, portföy
yatırımlarında 5 milyar 637 mil-
yon dolarlık net giriş oldu. Alt
kalemler itibarıyla incelendiğin-
de, yurt dışı yerleşiklerin hisse
senedi piyasalarında 529 mil-
yon dolarlık net satış, devlet iç
borçlanma senetlerinde 6 mil-
yar 51 milyon dolarlık net alış
gerçekleşti. Yurt dışındaki tahvil
ihraçlarıyla ilgili olarak, ban-
kalar 452 milyon dolar ve diğer
sektörler 270 milyon dolar net
borçlandı. Diğer yatırımlar al-
tında, yurt içi bankaların yurt
dışı muhabirlerindeki efektif
ve mevduat varlıkları 4 milyar
254 milyon dolar azalış gös-
terdi. Yurt dışı bankaların yurt
içindeki mevduatları yabancı
para cinsinden 368 milyon do-
lar azalırken, Türk lirası cin-
sinden 1 milyar 107 milyon
dolar artış olmak üzere toplam
739 milyon dolar net artış kay-
detti. lANKARA-AA

Orta Asya’da İslami finans
sektöründe büyüme bekleniyor
Orta Asya ülkelerinde henüz
gelişmekte olan İslami finans
sektörünün büyük bir potan-
siyele sahip olduğu belirtildi.
Avrasya Kalkınma Bankası
(EABR) tarafından yayınlanan
rapora göre, katılım finansmanı
olarak da bilinen İslami finansın
küresel pazardaki payı 2024
yılının başında 4 trilyon dolara,
küresel bankacılık sektöründeki
varlıkları ise yüzde 2'ye ulaştı.
Halihazırda İslami bankalar
40'tan fazla ülkede faaliyet
gösterirken Körfez ülkeleri ile
Güneydoğu Asya'nın yanı sıra
Avrupa ve Kuzey Afrika'da da
İslami finans sektörü aktif bir
şekilde gelişiyor. İslami ban-
kacılık sektöründe Avrupa'da
7,5 milyar dolarla İngiltere öne
çıkıyor. Kazakistan, Kırgızistan,
Özbekistan, Türkmenistan ve
Tacikistan gibi ülkelerde ise İs-
lami finans sektörü daha yeni
oluşuyor. İslami finansın bu
ülkelerdeki payı yüzde 0,2 ile

yüzde 1,5 arasında değişiyor
ancak uzmanlar, İslami finansın
Orta Asya ülkelerindeki büyük
potansiyeline işaret ederek ge-
lecekte bu sektörün büyüye-
ceğini belirtiyor. EABR Yönetim
Kurulu Başkan Yardımcısı Rus-
lan Dalenov, AA muhabirine
yaptığı açıklamada, 2027 yı-
lında İslami finansın dünya
genelinde payının 6,7 milyon
trilyon dolara çıkacağının tah-
min edildiğini söyledi. Dalenov,
"Dünyada 90'dan fazla ülkede
İslami finans bir derecede
mevcut. Buradan İslami fi-
nansın her yerde kullanılabi-
lecek evrensel bir araç olduğu
sonucu çıkıyor. İslami finansın
temelleri, kalıcı kalkınma, kar
ve zararın paylaşılması, spe-
külasyonun yasaklanması,
müşterinin mali durumunun
bozulmasının önlenmesi gibi
sürdürülebilir bir ortam oluş-
turan ilkelere dayanmaktadır."
diye konuştu. lASTANA-AA
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Şimşek: Yıllık cari açık mayısta, Haziran 2022'den sonraki en düşük seviyesine geriledi

stanbul Ticaret
Odası (İTO) Baş-
kanı Şekib Avda-

giç, Oda’nın temmuz ayı meclis
toplantısında iş dünyasının gün-
demine ilişkin değerlendirme-
lerde bulundu. Avdagiç, enflas-
yonla mücadelede yılın ilk yarısını
geride bırakarak deflasyonist sü-
recin kapısının aralandığını be-
lirtti. İş dünyası adına bir konu-
nun altını çizmek istediklerini
kaydeden Avdagiç, “TÜFE’deki
yıllık artış oranı yüzde 71,6.
ÜFE’de yüzde 50,09. Odamızın
açıkladığı fiyat endekslerinde de
Ücretliler Geçinme Endeksi için
artış yüzde 82,14 iken, Toptan
Eşya Fiyatları Endeksi ise yüzde
60,49. Şuna dikkatinizi çekmek
istiyorum. Son bir yılda TÜİK ve
İTO endekslerinin ortalaması
yüzde 66 iken, dolar-euro sepet
kurdaki artış oranı sadece yüzde
25,2 düzeyinde. Makas yüzde
40’ın üzerinde. Burada hem dış
ticaretimiz hem de iç piyasamız
için denge bozucu şekilde açılmış
bir makas görüyoruz. Kur ile en-
flasyon arasındaki korelasyonun
zayıflamamasına dikkat etmek
zorundayız. Zira bunun ekono-
mimiz için çok yönlü negatif et-
kileri olabilir. Geçmişte bunu tec-
rübe ettik ve tekrarlanmasını

asla arzu etmiyoruz” açıklamasını
yaptı. Kur ve enflasyon arasındaki
makasın açık kaldığı her an ih-
racatın aleyhine, ithalatın lehine
işlediğini belirten Avdagiç, şunları
söyledi: "Kur ve enflasyon ara-
sında açılan makas eninde so-
nunda kapanıyor. Bizim bu sü-
recin kontrolünü elimizde tut-
mamız ve sürdürülebilir kılmamız
ekonomimiz için çok önemli. En-
flasyon ile kur sepeti arasındaki
bağ kopuk kalırsa, yılın ikinci
yarısında ihracatta kalıcı düşüş,
ithalatta ise hızlı artışın devreye
girmesi söz konusu olabilir. Bu
nedenle bir defa daha kur ve
enflasyon arasındaki bağın za-
yıflamaması gerektiğine dikkat
çekiyor, ekonomi yönetimimizin

bu konuya hassasiyetinin artarak
sürmesini önemle bekliyoruz."

Avdagiç, “Enflasyonla müca-
deleye ’evet’ ama enflasyon ile
kur sepeti arasındaki bağ kopuk
kalırsa, yılın ikinci yarısında ih-
racatta kalıcı düşüş, ithalatta ise
hızlı artışın devreye girmesi söz
konusu olabilir" uyarısında bu-
lundu. Avdagiç, Türkiye ekono-
misindeki normalleşmenin ulus-
lararası yatırımcılar tarafından
da dikkatle izlendiğini ve ciddi
karşılık bulduğunu ifade etti. Bu
kapsamda geçen yılın haziran
ayından bu yana Türkiye’ye ciddi
miktarda yabancı yatırım girişi
olduğunu vurgulayan Avdagiç,
"Özellikle tahvil tarafında, en-
flasyondaki belirgin yavaşlamayla

birlikte büyük miktarlarda giriş
bekliyoruz. Faizlerin düşmesiyle
birlikte getirisi artan devlet tah-
viline yabancı girişinin önümüz-
deki dönemde rekor seviyelere
ulaşması sürpriz olmayacaktır"
dedi. Bu noktada, yurtdışından
fon girişlerinin kaçınılmaz olarak
TL’nin aşırı değerlenmesine yol
açabileceğine dikkat çeken Av-
dagiç, “Dolayısıyla burada döviz
kuruna ilişkin kuyumcu terazisi
hassaslığında bir dengelenmeye
ihtiyaç duyulduğunu ifade etmek
isteriz. Bu çerçevede özellikle
yatırım, teşvik, faiz ve döviz po-
litikasının dengeli bir şekilde gö-
türülmesi gerektiğine inanıyoruz”
diye konuştu. Avdagiç, şöyle de-
vam etti: “En son haziran ra-
kamları açıklandı. Beklentiler
paralelinde mayıs ayında yüzde
75,45 ile zirve seviyesini gören
yıllık TÜFE artışı, haziranda yüz-
de 71,6’ya geriledi. Hatırlanacağı
gibi aylık TÜFE artışları, geçen
yılın temmuz ayında yüzde 9,49,
ağustosta da yüzde 9,09 olarak
gerçekleşmişti. Önümüzdeki iki
ayda artış oranlarının yüzde 2’ler
civarında gelmesi halinde, iki ay
sonra yıllık TÜFE’de yüzde 50’nin
altını görmüş olacağız. Vurgula-
mak isterim ki, ’enflasyonda baz
etkisiyle yüzde 50 bandının altına

inilmesi önemli bir kırılma nok-
tası’ olacaktır. Bunun psikolojik
etkileri olacağı gibi, ileriye yönelik
fiyatlama davranışlarının iyileş-
mesine de katkı sağlayacaktır.”

Avdagiç, iş dünyası olarak çok
taraflı uluslararası ilişkiler kur-
mayı önemli bulduklarını belir-
terek, "Bu bağlamda, Azerbaycan
ile güçlendirilen ilişkilere ilave
olarak, diğer komşularımız ile
de daha yakın iş birliği ve daha
güçlü ekonomik ilişkilerin tesisi
yönündeki çabaları takdirle kar-
şılıyoruz" dedi. Avdagiç, dün-
yanın geneline bakıldığında ül-
kelerin en yüksek ticareti kom-
şularıyla yaptığının görüldüğüne
işaret etti. Avdagiç, şunları söy-
ledi: “Türkiye’nin toplam ihra-
catında sınır komşumuz olan
ülkelerin payı hâlâ yüzde 12-
13 seviyelerindedir. Komşuları-
mızla ticaretimizde tek sevindi-
ren rakam, tamamına karşı dış
ticaret fazlası vermemiz. Ancak,
gerek komşu ülkelerin ekonomik
gelişmişlik düzeyi gerekse de
Türkiye’nin bu ülkelere yönelik
yüksek ihracat potansiyeli dik-
kate alındığında, mevcut ra-
kamlar oldukça düşük kalıyor.
Biz şuna inanıyoruz. İyi kom-
şuluk ilişkileri, ticaretin olmazsa
olmazıdır.” lİSTANBUL-İHA

İ

İTO Başkanı Şekib Avdagiç, “Son bir yılda TÜİK ve İTO fiyat endekslerinin ortalaması yüzde 66 iken, dolar-euro sepet kur-
daki artış oranı sadece yüzde 25,2. Makas yüzde 40’ın üzerinde. Kur ve enflasyon arasındaki makasın açık kaldığı her an,
ihracatımızın aleyhine, ithalatın lehine işliyor. Kur ve enflasyon arasında açılan makas eninde sonunda kapanıyor” dedi.

İTO Başkanı Şekib Avdagiç: Kur ve
enflasyon makası yüzde 40’ın üzerinde
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KKK darbe girişimi
davasında 113 sanığın
cezalarına onama

Milli Savunma Bakanı Güler,
"Bakanlığımızın hain FETÖ'yle
mücadelesi, örgütle iltisaklı tek
bir personel kalmayıncaya kadar
kararlılıkla sürdürülecektir. Kah-
raman ordumuzun şanlı ünifor-
masını hiçbir hainin taşımasına
asla müsaade etmeyeceğiz." dedi.
Milli Savunma Bakanı Yaşar Gü-
ler, "Bakanlığımızın hain FETÖ'yle
mücadelesi, örgütle iltisaklı tek
bir personel kalmayıncaya kadar
azim ve kararlılıkla sürdürüle-
cektir. Kahraman ordumuzun
şanlı üniformasını hiçbir hainin
taşımasına asla müsaade etme-
yeceğiz." dedi. FETÖ'nün 15
Temmuz darbe girişiminin 8'inci
yıl dönümü vesilesiyle Milli Sa-
vunma Bakanlığı Atatürk Kültür
Sitesinde "15 Temmuz Demokrasi
ve Milli Birlik Günü Anma Tö-
reni" düzenlendi. Törene, Ge-
nelkurmay Başkanı Orgeneral
Metin Gürak, kuvvet komutan-
ları, Milli Savunma Bakan Yar-
dımcıları, Genelkurmay İkinci
Başkanı ile şehit ve gazi yakınları
katıldı. Milli Savunma Bakanı
Yaşar Güler de törene video
mesaj gönderdi. Saygı duruşunda
bulunulması ve İstiklal Marşı'nın
okunmasıyla başlayan program-
da, Armoni Mızıkası ve Mehteran
Birlik komutanlıklarınca anma
konseri verildi. Konserin ardın-
dan, Milli Savunma Bakanı Yaşar
Güler'in video mesajı yayımlandı.

Güler, mesajında 15 Temmuz
Demokrasi ve Milli Birlik Günü'nü
kutlayarak, bu vesileyle 15 Tem-
muz gecesi darbecilere direnirken
şehit olanları rahmetle yad etti,
gazi olanlara ise saygı ve şük-
ranlarını sundu. 15 Temmuz'u
hatırlamanın, geçmişten ibret al-
mak için son derece önemli ve
gerekli olduğunu vurgulayan Ba-
kan Güler, milli iradeye karşı bir
grup alçağın ihanetiyle meydana
gelen bu kalleş teşebbüsün, mil-
letin engin feraseti ve vatanına,
devletine bağlı şerefli Türk as-
kerinin korku nedir bilmeyen
duruşuyla bir destana dönüştü-
ğünü söyledi. Darbe gecesi Türk
milletinin, Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın çağrısı üzerine
her yaştan insanıyla bu alçaklara
karşı durduğunu, devletinin be-
kasına ve kendi geleceğine sahip
çıktığını belirten Güler, "Ordu-
millet dayanışmasının en güzide
örneğinin sergilendiği bu kararlı

ve dik duruş sayesinde hain FE-
TÖ'cülerin 40 yılı aşkın süredir
planladığı sinsi kalkışma çok kısa
bir sürede bastırılmış, milletimizin
bağımsızlık ve özgürlüğüne ver-
diği önem, bir kez daha tüm
dünyaya ilan edilmiştir." diye
konuştu. Bu milli ve güçlü du-
ruşun, milletin canı pahasına or-
taya koyduğu cesaretin ve Türk
ordusunun yüksek karakterinin
en açık göstergesi olduğuna dik-
kati çeken Güler, şöyle devam
etti: "Nitekim Türk Silahlı Kuv-
vetlerimiz, dün Çanakkale'de,
İstiklal Harbi'nde, Kore'de ve
Kıbrıs'ta, bugün de yurt içi ve
sınır ötesinde terörle mücadelede
gözünü kırpmadan nasıl şehadete
koştuysa, 15 Temmuz'da da va-
tandaşlarımızla omuz omuza,
içine sızan hainlere diz çöktür-
müş, demokrasiye olan inancını
bir kez daha gözler önüne sererek
ezber bozucu bir başarıya imza
atmıştır." Hainlerden temizlenen

Türk Silahlı Kuvvetlerinin eski-
sinden daha etkin, caydırıcı ve
saygın bir şekilde görevlerini
sürdürmekte olduğunu belirten
Güler, bu kapsamda son bir asrın
en yoğun faaliyetlerinin büyük
bir başarıyla icra edildiğini ifade
etti.  Devletin de hukuk kuralları
çerçevesinde, şehit ve gazilerin
kanlarını yerde bırakmadığını,
sevenlerinin gözyaşlarının hesa-
bını sorduğunu ve sormaya de-
vam edeceğini bildiren Güler,
şunları söyledi: "Bakanlığımızın
hain FETÖ'yle mücadelesi, ör-
gütle iltisaklı tek bir personel
kalmayıncaya kadar azim ve
kararlılıkla sürdürülecektir. Kah-
raman ordumuzun şanlı üni-
formasını hiçbir hainin taşıma-
sına asla müsaade etmeyeceğiz.
Sonuç olarak Cumhuriyetimizin
ikinci asrına başladığımız bu
tarihi ve kutlu dönemde, 'Tür-
kiye Yüzyılı' hedeflerimiz doğ-
rultusunda Anayasa'ya ve ka-
nunlara bağlı olarak, milli, man-
evi ve mesleki değerlerimiz çer-
çevesinde, Atatürk İlke ve İnkı-
lapları ile aklın ve bilimin reh-
berliğinde, tüm paydaşlarla
uyum, koordine ve istişare içe-
risinde, bugüne kadar olduğu
gibi bundan sonra da daha bü-
yük, daha güçlü bir Türkiye ve
Türk Silahlı Kuvvetleri için şevk
ve gayretle çalışmalarımıza de-
vam edeceğiz." lANKARA-AA

Bakan Güler: Kahraman ordumuzun şanlı üniformasını
hiçbir hainin taşımasına asla müsaade etmeyeceğiz

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, Fetul-
lahçı Terör Örgütü'nün (FETÖ)
darbe girişimine ilişkin, "Demokra-
siye bir müdahale daha olmasın
diye hem yargının hem de yasama
organının gerekli tedbirleri almaya
devam ettiğini" söyledi. Darbe giri-
şimi sırasında 253 kişinin şehit, 2
bin 190 kişinin gazi olduğunu be-
lirten Tunç, o karanlık gecede büyük
kahramanlık mücadelesi veren aziz
millete şükranlarını sunduğunu bil-
dirdi. Tunç, "15 Temmuz gecesi
Türk milleti, dünyaya bir insan hak-
ları mücadelesinin nasıl yapıldığını,
milli iradeye nasıl sahip çıkıldığını,
demokrasiye nasıl sahip çıkıldığını
iyi bir başarıyla gösterdi." değer-
lendirmesinde bulundu. Tunç, 15
Temmuz'un ardından hakkında
FETÖ nedeniyle işlem yapılan kişi
sayısının 705 bin 172 olduğunu,
125 bin 456 kişi hakkında mahku-
miyet, yaklaşık 357 bin kişi hakkında
takipsizlik, 104 bin kişi hakkında
beraat, 28 bin kişi hakkında hükmün
açıklanmasının geri bırakılması, 4
bin 463 kişi hakkında da diğer ka-
rarların verildiğini bildirdi. FETÖ
nedeniyle soruşturması devam eden

61 bin 796, ilk derece yargılaması
devam eden de 23 bin 52 kişi bu-
lunduğunu aktaran Tunç, "O gece
silah çeken, halkın üzerine tankları
süren, helikopter kullanan, bomba
atan ve fiilen orada milletine karşı
koyan darbeci teröristlerle ilgili mah-
kumiyet kararı 4 bin 891. Bunun
1634’ü ağırlaştırılmış müebbet,
1366'sı müebbet hapis cezası, 1891'i
de süreli hapis cezaları. 2 bin 870
kişi hakkında fiili darbe davalarında
beraat kararı verilmiş." bilgisini pay-
laştı. "Darbe davalarında haksız yere
ceza alanlar oldu" şeklinde eleştiriler
bulunduğuna dikkati çeken Tunç,
"Baktığınız zaman 2 bin 870 kişiye
beraat verilmiş. Bunların çoğu da
erlerden oluşuyor. Burada yargı, kılı
kırk yararak bir karara ulaşıyor."
dedi. Cezaevlerinde 13 bin 251
FETÖ hükümlü ve tutuklusu bu-
lunduğunu belirten Tunç, "Bunun
870'i tutuklu, 10 bin 365'i hükümlü,
2 bin 9'u da hükümözlü olarak ce-
zaevlerinde. Hem fiili darbe dava-
larından dolayı hem de FETÖ terör
örgütü üyesi irtibat ve iltisaklısı ola-
rak hüküm giymiş kişiler var." ifa-
delerini kullandı. lANKARA-AA

Adalet Bakanı Tunç:13 binden fazla 
FETÖ hükümlü ve tutuklusu cezaevinde

umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdo-
ğan, NATO Devlet

ve Hükümet Başkanları Zirvesi
kapsamında Fransa Cumhur-
başkanı Emmanuel Macron,
Ukrayna Devlet Başkanı Volo-
dimir Zelenskiy, İngiltere Baş-
bakanı Keir Starmer ve Alman-
ya Başbakanı Olaf Scholz'un
da aralarında bulunduğu li-
derlerle ikili görüşmeler yaptı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan,
ABD'nin başkenti Washing-
ton'daki Walter E. Convention
Center'da düzenlenen NATO
Devlet ve Hükümet Başkanları
Zirvesi'nde yoğun diplomasi
trafiği yürüttü. Zirvenin ilk
günü 9 Temmuz'da Macaristan
Başbakanı Viktor Orban ile gö-
rüşen Erdoğan, 10 Temmuz'da
Yunanistan Başbakanı Kiryakos
Miçotakis, İtalya Başbakanı Gi-
orgia Meloni ve Almanya Baş-
bakanı Olaf Scholz ile bir araya
geldi. Erdoğan, zirvenin son
gününde ise Ukrayna Devlet
Başkanı Volodimir Zelenskiy,
Fransa Cumhurbaşkanı Emma-
nuel Macron ve İngiltere Baş-
bakanı Keir Starmer ile ikili
görüşmeler gerçekleştirdi. Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, ayrıca zir-
ve kapsamında düzenlenen otu-
rum ve toplantılarda da çok

sayıda liderle sohbet etti.
"Türkiye'nin AB üyelik
süreci canlandırılmalı"

Erdoğan ile Macron arasın-
daki görüşmede, Türkiye ile
Fransa ikili ilişkileri, Ukrayna-
Rusya savaşı, İsrail'in Filistin'e
yönelik saldırılarıyla bölgesel
ve küresel konular ele alındı.
Türkiye ile Fransa ilişkilerinin
her alanda artırılmasının öne-
mini ifade eden Erdoğan, Tür-
kiye'nin Avrupa Birliği üyelik
sürecinin canlandırılmasının
gerekli olduğunu, Türkiye'nin
bu konuda desteklenmesinin
beklendiğini belirtti. Cumhur-
başkanı Erdoğan, İsrail'in ateş-
kes konusunda Batılı ülkeler
tarafından teşvik edilmesinin
bölgesel ve küresel barışa katkı
sağlayacağını, Fransa'nın da bu
noktada somut adım atmasının
yararlı olacağını söyledi. İngil-
tere Başbakanı Starmer ile gö-
rüşmesinde Erdoğan, yeni dö-
nemde Türkiye ile İngiltere'nin
ilişkilerin her alanda geliştiril-
mesi için yeni adımlar atabile-
ceğini, ilişkilerdeki olumlu sey-
rin artarak devamını arzula-
dıklarını vurguladı. Cumhur-
başkanı Erdoğan, ikili ilişkilerin
yanı sıra bölgesel ve küresel
konuların ele alındığı görüş-

mede, Starmer'ı yeni görevi için
bir kez daha kutladı.
"Ateşkes için İsrail'e
baskı yapılmalı"

Erdoğan, Almanya Başbakanı
Scholz ile görüşmesinde, İsrail'in
Gazze'ye yönelik saldırılarının
sona ermesi ve ortaya çıkan ateş-
kes fırsatının heba edilmemesi
için İsrail'e baskı yapılması ge-
rektiğini dile getirerek, çatışma-
ların bölgeye yayılmasının en-
gellenmesi için de gayretlerin ar-
tırılmasının önemli olduğunu
kaydetti. Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, Türkiye'nin Avrupa Birliği
üyelik sürecinin canlandırılması
için Almanya'dan destek beklen-
diğini ifade etti.
"Türkiye, arabuluculuk
dahil her türlü girişime
hazır"

Erdoğan ile Zelenskiy görüş-
mesinde, Ukrayna-Rusya savaşı-
nın seyri, bölgesel ve küresel ko-
nular ele alındı. Görüşmede, Tür-
kiye'nin, Ukrayna-Rusya savaşının
adil bir barışla sonuçlanması için
gayretlerini sürdürdüğünü, Ka-
radeniz Tahıl Girişimi'nin yeniden
canlandırılması için de çalışmalara
başlandığını bildiren Erdoğan,
Türkiye'nin barışa zemin oluş-
turmak adına arabuluculuk dahil

her türlü girişime hazır olduğunu
da belirtti. Cumhurbaşkanı Er-
doğan, İtalya Başbakanı Meloni
ile görüşmesinde, iki ülke ilişki-
lerinin atılacak adımlarla geliş-
meye devam edeceğini, bunun
için çalışmayı sürdüreceklerini
söyledi. Erdoğan, bölgedeki ge-
rilimlerin barış yoluyla sonlan-
dırılması için Türkiye'nin elinden
geleni yaptığını, bunun için bütün
ülkelerin çaba sarf etmesi gerek-
tiğini anlattı. Yunanistan Başba-
kanı Miçotakis ile görüşmesinde
Erdoğan, Türkiye'nin Yunanistan
ile iyi komşuluk esasına dayalı,
dayanışma ruhunu geliştirme
gayretlerine devam ettiğini, bun-
ların artarak süreceğini dile ge-
tirdi. Erdoğan, Ukrayna ve Filis-
tin'deki çatışmaların sona ermesi
için müspet çabaların artırılması
gerektiğini, tüm bölge ülkelerinin
bu coğrafyalarda barışın hakim
olması için çalışmasının yararlı
olacağını da belirtti.

Erdoğan'ın Macaristan Başba-
kanı Orban ile görüşmesinde, iki
ülke ilişkileri, Türkiye'nin Avrupa
Birliği katılım süreci ile bölgesel
ve küresel konular ele alındı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan görüş-
mede, Türkiye'nin Ukrayna-Rusya
savaşı ve İsrail'in Gazze'ye yönelik
saldırılarının sona ermesi için ba-
rışçıl çabalarını sürdürdüğünü,

uluslararası kamuoyunun bu böl-
gelerde barışın tesisi için gayret-
lerini artırması gerektiğini kay-
detti. Erdoğan, Macaristan'ın dö-
nem başkanlığında Türkiye'nin,
Avrupa Birliği katılım sürecinin
canlandırılması ve ilişkilerin iler-
letilmesi noktasında destek bek-
lediğini de ifade etti.
Cumhurbaşkanı
Erdoğan ABD'den
yurda döndü

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, NATO Devlet ve Hü-
kümet Başkanları Zirvesi için git-
tiği ABD'nin başkenti Washing-
ton'dan İstanbul'a geldi. Özel
uçak "TUR" ile Atatürk Havali-
manı'na gelen Cumhurbaşkanı
Erdoğan'ı, İstanbul Valisi Davut
Gül, AK Parti İstanbul İl Başkanı
Osman Nuri Kabaktepe ve diğer
ilgililer karşıladı. Cumhurbaşkanı
Erdoğan ile eşi Emine Erdoğan,
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan,
Milli Savunma Bakanı Yaşar Güler,
MİT Başkanı İbrahim Kalın, Cum-
hurbaşkanlığı Özel Kalem Mü-
dürü Hasan Doğan, Cumhurbaş-
kanı Dış Politika ve Güvenlik Baş-
danışmanı Büyükelçi Akif Çağatay
Kılıç, Cumhurbaşkanlığı İletişim
Başkan Yardımcısı Çağatay Öz-
demir de yurda döndü. 

lANKARA/İSTANBUL-AA
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, NATO
Zirvesi’nde yoğun diplomasi trafiği 

ABD'nin başkenti
Washington'daki

NATO Devlet ve Hü-
kümet Başkanları
Zirvesi'ne katılan

Cumhurbaşkanı Er-
doğan, zirve temasla-

rı kapsamında bir
dizi ikili görüşme

gerçekleştirdi.
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Yargıtay 3. Ceza Dairesi, Fetullahçı
Terör Örgütü'nün (FETÖ) 15 Tem-
muz darbe girişimi sırasında Kara
Kuvvetleri Komutanlığındaki (KKK)
eylemlere ilişkin davada toplam 113
sanığa verilen hapis cezalarını onadı.
Yargıtay 3. Ceza Dairesi, Fetullahçı
Terör Örgütü'nün (FETÖ) 15 Tem-
muz darbe girişimi sırasında Kara
Kuvvetleri Komutanlığındaki (KKK)
eylemlere ilişkin davada aralarında
12'si "anayasal düzeni ortadan kal-
dırmaya teşebbüs" suçundan ağır-
laştırılmış müebbet, 77'si aynı suçtan
müebbete mahkum edilenlerin de
bulunduğu toplam 113 sanığa verilen
hapis cezalarını onadı. Daire, Ankara
19. Ağır Ceza Mahkemesinin 30 Ara-
lık 2020'de 132 sanık yönünden ver-
diği hükme ilişkin temyiz incelemesini
tamamladı. Buna göre, sanıklar eski
KKK Cari Harekat ve Komuta Kontrol
Daire Başkanı tuğgeneral Adem Bo-
duroğlu, eski KKK Personel Başkanlığı
Plan Şube Müdürü albay Mutlu Ser-
kan Vurdem ile albay Hasan Yılmaz
ve Eşref Mert, Mehmet Ortaç, Hamza
Akkaya, Halil Ekiztaş, İbrahim Baş-
pınar, Ahmet Fazıl Işık, Oğuzhan Çe-
likoğlu, Bayram Üstündağ ve Zülküf
Orak'a "anayasal düzeni ortadan kal-
dırmaya teşebbüs" suçundan verilen
"ağırlaştırılmış müebbet" hapis ce-
zaları onandı. Aynı suça yardım su-
çunu işledikleri belirtilen sanıklar
Adem Yıldırım, Erkan Şahin, Erkal
Tarlacı, Seyhan Cömez, Murat Veske,
Hakan Ergin, Mustafa Serhat Akdolu,
Selim Özden, Atilla Tanrıver, Tanju
Aydıncık, İhsan Bozkurt, Mehmet
Karslı, Salih Talaşlı, Kazim Yanmaz,
Murat Kül, Mevlüt Özyurt, Ayhan
Kaykaç, Ali Gürcan ve Volkan Önal
hakkında verilen 12 yıl 6 aydan 19
yıla kadar süreli hapis cezaları da
uygun bulundu. FETÖ kapsamında
"silahlı terör örgütüne üye olmak"
suçundan Halit Şimşek'e verilen 7
yıl 6 ay ile Erman Arısoy ve Mustafa
Kundakçı'ya verilen 6 yıl 3'er ay
hapis cezaları onandı. Ankara 17.
Ağır Ceza Mahkemesinde görülen
Genelkurmay çatı davasında 141
kez ağırlaştırılmış müebbet hapis
cezasına çarptırılan eski tuğgeneral
Erhan Caha'ya 2 kişiye yönelik "öl-
dürmeye teşebbüs" suçundan ve-
rilen 34 yıl ile "kişiyi hürriyetinden
yoksun kılma" suçundan verilen
69 yıl hapis cezasının da onanması
kararlaştırıldı. Caha gibi başka bir
davada daha önce hüküm giyen
sanık Fikret Yağmur Yavuz'a "kişiyi
hürriyetinden yoksun kılma" su-
çundan verilen 22 yıl 6 ay hapis
cezası da onandı. lANKARA-AA
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evre, Şehircilik
ve İklim Deği-
şikliği Bakanı

bir dizi temaslarda bulun-
mak üzere geldiği Adıya-
man'da Valilik Konferans
Salonu'nda koordinasyon
toplantısına katıldı. Toplantı
öncesinde gazetecilere de-
ğerlendirmelerde bulunan
Kurum, Kahramanmaraş
merkezli 6 Şubat 2023'teki
depremlerde devletin tüm
imkanlarıyla afetzedelerin
yanında olduğunu ifade etti.
Deprem bölgesinde aylarca
kaldıklarını anlatan Kurum,
"6 Şubat'ta biz bölgedeydik.
Günlerce, aylarca sizlerle
beraber mücadele edip el
ele verdik ve yapılması ge-
reken işler için bir seferberlik
anlayışıyla, şuuruyla çalış-
maları başlattık. Örnek bir
mücadeleydi. Örnek bir du-
ruştu. Tüm dünya gıptayla
izledi." diye konuştu. Dep-
rem bölgesini ayağa kaldır-
mak için çalıştıklarını ve bu
yöndeki çalışmalarını sür-
düreceklerini belirten Ku-
rum, bu konuda hiç taviz
vermediklerini dile getirdi.
İlk günden bu yana 14 mil-
yon afetzedenin ihtiyaçlarını
karşılamak için mücadele
verdiklerine işaret eden Ku-
rum, şunları kaydetti: "Tek
gündemimiz deprem böl-
gesini yeniden ayağa kal-
dırmak. Bu manada kaybe-
dilecek tek bir saniyemiz
yok. Biz sözünü tutmuş,
gerçekleştirmiş Sayın Cum-
hurbaşkanımızın liderliğinde
22 yıldır aziz milletimize
ne söz verdiysek, o sözleri
yerine getirmeye çalıştık.
Allah'ın izniyle sözlerimizi
tutmaya devam edeceğiz.
Bizim sözümüz yerde kal-
maz. O yüzden bölgemizin
yarınlarına siyaset üstü bir

anlayışla bakıyoruz. Ve bu-
rada depremin yaralarını
sarmak, şehrin ihtiyaçlarını
gidermek için de kimseyi
hiçbir ilimizi hiçbir ilçemizi
birbirinden ayırmıyoruz,
ayırmayacağız. 14 milyon
vatandaşımızın, tüm yerel
dinamiklerle birlikte acil ve
öncelikli ihtiyaçları başta
olmak üzere bütün ihtiyaç-
larını inşallah hep birlikte
karşılayacağız."

21'inci yüzyılın en büyük
konut dönüşümünün yapıl-
dığını aktaran Kurum, şöyle
devam etti: "Şu anda 21.
yüzyılın en büyük konut
dönüşümü, deprem dönü-
şümü gerçekleşmektedir. Bu-
gün sadece Adıyaman'a bak-
tığımızda İndere bölgesinde
yaklaşık 20 bin bağımsız
bölümlük neredeyse burada
60 ile 70 bin vatandaşımızın
yaşayacağı modern bir uydu
kent yükseliyor. İnşallah
2025 yılında evine girmeyen
afetzede vatandaşımız, Adı-
yamanlı kardeşimiz kalma-
sın istiyoruz. Konut teslim-
lerine başladık, inşallah tes-
limlere yıl sonuna kadar de-
vam edeceğiz. Adıyaman'da
41 bin hak sahibi vatanda-
şımız var, 20 bin konutu in-
şallah yıl sonuna kadar tes-

lim ederiz."
Adıyaman'da iki bölgede

25 bin konutun yükseldiğini
vurgulayan Kurum, "İndere
ve Örenli bölgesinde hızlı
bir şekilde yürütüyoruz. Yak-
laşık 25 bine yakın bağımsız
bölüm var. İlk belirlediğimiz
süreçte oraların temellerini
atmıştık. Hızlı bir şekilde
buraları bitireceğimizi söy-
lemiş, milletimize söz ver-
miştik. Hamdolsun o sözleri
hızlı bir şekilde tutuyoruz."
ifadelerini kullandı.
Adıyaman'da 
9 rezerv alanı var

Kentin modern bir ya-
pıya sahip olması için çeşitli
projelerin devam ettiğini
ifade eden Kurum, şunları
söyledi: "Kentin içerisinde
9 rezerv alanı belirledik.
Bu alanlar vatandaşımızın
görüşleri, fikirleri, talepleri,
ihtiyaçları doğrultusunda,
şehirdeki Atatürk Cadde-
si'nin yeniden hareketle-
neceği, orada ticaretin ye-
niden canlanacağı anlayışla
projelendirildi ve inşallah
orayı da hızlı bir şekilde
yapıp inşaatlarımızı ta-
mamlıyoruz. Ayrıca Mara
ve Musalla mahallelerimiz-
deki kentsel dönüşüm alan-

larında 3 etabın ihalesi ya-
pıldı. Son etabın ihalesini
de bu ayın sonunda TOKİ
Başkanlığımız yapacak ve
tüm etapların ihalelerini
gerçekleştirmiş olacağız."

Deprem anıtının da ola-
cağı bir meydan projesi
yapılacağı bilgisini veren
Kurum, "Adıyaman'da
meydanıyla deprem şehit-
lerimizi anacağımız, dep-
remi bir an olsun bize
unutturmayacak müzemi-
ze de kavuşacağız. Kente
müze ve kültür merkezi
kazandıracağımız bir mey-
dan projesi inşaatını da
inşallah gerçekleştiriyor
olacağız." dedi. Kamudaki
tasarruf tedbirlerine de
değinen Kurum, konuş-
masını şöyle tamamladı:
"Kahramanmaraş'ta da ifa-
de ettim. Deprem bölge-
sinde herhangi bir tasar-
rufumuz yok. İhtiyaç neyse
ve yapılması gereken ney-
se bu işleri hızlı bir şekilde
yapacağız. Devletimizin
kuvvetiyle, milletimizin
desteğiyle ve duasıyla dep-
rem bölgemizi, Adıya-
man'ımızı en hızlı bir şe-
kilde ayağa kaldırıyor ola-
cağız. Gündemimiz her
zaman deprem bölgesi ola-
cak ve hiçbir zaman dep-
rem bölgesini ana gündem
maddelerimizden indir-
meyeceğiz."

Daha sonra basına ka-
palı devam eden toplan-
tıya Vali Osman Varol, AK
Parti Adıyaman milletve-
killeri Resul Kurt, İshak
Şan, Mustafa Alkayış ve
Hüseyin Özhan, Belediye
Başkanı Abdurrahman Tut-
dere, İl Jandarma Komu-
tanı Kıdemli Albay Hikmet
Uz ve diğer ilgililer katıldı.        

lADIYAMAN-AA
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6 Şubat 2023'teki deprem-
lerin etkilediği Hatay'ın Al-
tınözü ilçesi Karbeyaz Ma-
hallesi'nde depremzedeler
için yapımı süren 117 köy
tipi afet evinin eylülde teslim
edilmesi planlanıyor. Dep-
remlerin etkilediği ilçede
TOKİ marifetiyle yapılan afet
konutlarının yanı sıra Çevre,
Şehircilik ve İklim Değişikliği
Bakanlığı Yapı İşleri Genel
Müdürlüğü koordinasyonun-
da da köy evleri inşa ediliyor.
Bu kapsamda Karbeyaz Ma-
hallesi'nde inşasına başlanan
117 köy evinin yapımı sü-
rüyor. İnşa çalışmalarında
yüzde 75 ilerleme kaydedilen
evlerin eylül ayı ortasında
hak sahiplerine teslim edil-
mesi planlanıyor.
"Kırsal afet konutu
sayımız toplam 
11 bin 399"

Hatay Valisi Mustafa Ma-

satlı, AA muhabirine, 6 Şu-
bat depremlerinin kent
merkezinde olduğu kadar
kırsal mahallelerde de yı-
kıma yol açtığını söyledi.
Bu anlamda Yapı İşleri Ge-
nel Müdürlüğü koordinas-
yonunda kırsal afet konut-
ları olan köy evlerinin de
yapımının hızla devam et-
tiğini bildiren Masatlı, şun-
ları kaydetti: "Yeni ve güçlü
bir Hatay için tüm kurum-
larımızla sahadayız. Bugü-
ne kadar ihalesi yapılan
ve ihale sürecinde olan kır-
sal afet konutu sayımız
toplam 11 bin 399'dur. İla-
veten de yer seçim süreci-
miz devam etmektedir ve
17 bin kalıcı kırsal konut
yapımı da şu an itibarıyla
planlanmıştır. Kırsal böl-
gelerde yaşayan tüm va-
tandaşlarımızın en kısa sü-
rede kalıcı konutlarına geç-
mesi için çalışmalarımız

tüm hızıyla devam etmek-
tedir. Sayın Cumhurbaşka-
nı'mızın 3 Şubat'ta ilimize
teşriflerinde ve devamında
yapılan kuralarda toplam-
da 958 bağımsız bölümün
hak sahiplerini belirledik.
Vatandaşlarımız evlerinde
yaşamaya başladı."
"Çekilecek kurayla
hak sahiplerine
teslim edilecek"

Masatlı, Altınözü ilçe-
sinde belirli noktalarda şu
an 1237 konut ve 49 ahırın
yapım çalışmalarının de-
vam ettiğini, Karbeyaz Ma-
hallesi'ndeki afet konutla-
rının da bunlardan biri ol-
duğunu belirterek, bura-
daki çalışmalarda da
önemli ilerlemeler kayde-
dildiğini belirtti. Karbeyaz
Mahallesi'ndeki 117 konu-
tun inşasının yüzde 75 se-
viyesinde olduğunu ifade

eden Masatlı, şöyle konuş-
tu: "Kırsal afet konutları-
mızda 100 haneyi geçtiği-
miz alanlarda cami, köy
konağı ve çocuk oyun parkı
gibi sosyal alanların da
planlamasının yapıldığını
belirtmek isterim. En yakın
zamanda tamamlanarak
çekilecek kurayla hak sa-
hiplerine teslim edilecek
konutlarımızın vatandaş-
larımıza ve bölgemize ha-
yırlı uğurlu olmasını te-
menni ediyorum. Burasının
normal şartlarda teslim ta-
rihi kasımın sonu gibi an-
cak bizler gerek sahada
yapmış olduğumuz dene-
timler diğer taraftan mü-
teahhitlerimizin gayretle-
riyle bu süreyi daha öne
çekeceğiz. Bizim öngördü-
ğümüz süre de eylül ortası,
inşallah vatandaşlarımıza
konutları bu tarihte teslim
etmiş olacağız."  lHATAY-AA

Hatay’da inşa edilen 117 köy tipi afet evi eylülde teslim edilecek

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum, "Deprem bölgesinde herhangi bir ta-
sarrufumuz yok. İhtiyaç ve yapılması gereken neyse bu işleri hızlı bir şekilde yapacağız." dedi.

Adıyaman’daki depremzede hak sahipleri
sene sonuna kadar evlerine kavuşacak

Tasavvuf, özünde herkesle hem
beraber olmak hem de özgün ola-
bilmeyi becerebilmek demişler.

Geylani’den Rumi’ye, Kuddusi’den
Erzurumluya, Gazali’den Farabi’ye
ve nicelerine yol aynı yol.

Bu yolda yol alan, Üsküdar Üni-
versitesi Tasavvuf Araştırmaları Ens-
titüsü ve Kerim Vakfı‘nın tasavvuf
çalışmaları dikkatimi çekti.

Naif ve samimi anlatımlarıyla Ce-
malNur Sargut’u dinledim, Prof. Sac-
hiko Murata ve Prof. William C.
Chittick gibi tasavvuf alanındaki ça-
lışmalarıyla dünyaca tanınan isimler
enstitüde ilahi aşk’ı anlatıyorlar.

İbnü’l Arabi ve Mevlana Cela-
leddin-i Rumi’nin eserlerini Ame-
rika’daki üniversitelerde okutmakta
olan Prof. Dr. C. William Chittick,
gösterilen ilgiden çok memnun.

Çin’de İslâm Düşüncesi ile İslâm
ve Çin Medeniyeti konularında
uzman olan Prof. Dr. Sachiko Mu-
rata ise Pekin Üniversitesi’nde Ke-
nan Rifai Kürsüsü’nün başkanlığını
yürütüyor.

İslamofobi ile mücadele konu-
sunda Amerika Birleşik Devletle-
ri’ndeki en önemli akademisyen-
lerden Prof. Dr. Carl W. Ernst da
tasavvuf alanındaki akademik ça-
lışmaları Batı’da yayıyor.

Çin’deki kürsü de, daha önce
kurulan ABD North Carolina’da
kurulan kürsü de Türk Kadınları
Kültür Derneği’nin girişimiyle oluş-
turuldu.

Tasavvuf ve İslâm hakkındaki
araştırma ve incelemeleri ile ta-
nınan araştırmacı yazar ve yayıncı
CemalNur Sargut başarılı çabaları
hayata geçiren isimlerin başında.

TÜRKKAD, Cemâlnur Sargut'un
liderliğinde tasavvufun kişi ve top-
lumların ortak dili, ortak nefesi
olabileceği inancıyla her kesimden
bilim, kültür ve sanat insanını,
manevî şahsiyeti ve her düzeyden
dinleyiciyi bir araya getiren ulus-
lararası sempozyumlar düzenliyor.
Konferanslar, sempozyumlar, video
anlatıları çok da izleyici çekmekte.

Ben de zevkle ve heyecanla takip
ediyorum emeği geçenleri kutlu-
yorum.

Prof Dr. İbrahim Kalın toplumsal
muhayyileyi merkeze alan yakla-
şımları ile İslam’ın ele alınış şekline
sunduğu kavrayıcı perspektif ve İs-
lamofobia konusunda Türk İslam
bakış açısını derinlikli olarak yan-
sıtmış olduğu uluslararası düzeyde
eserler ve akademik çalışmaları ile
Kerim Vakfı ödülü alan isimlerden.

Evet, Cemâlnur Sargut’a göre;
Tasavvuf, insanın çevresiyle

kurduğu ilişkiyi Allah’la irtibat
olarak algılaması ve buna göre
yaşaması.

Tasavvuf, Hz. Peygamberimiz’in
(s.a.s) devrinde yaşanmış ve mü-
kemmel hâline ulaşmış ahlâkî de-
ğerlerin günümüze uygulanması.

Tasavvuf, Kur’an’dan ve sün-
netten ayrı değil.

Tasavvuf, zaman ve mekândan
bağımsız.

Tasavvuf, insanlık âlemine barış
ve huzur getirecek yegâne global
lisan…

Ne de olsa her şeyin düzelmesi
insanın kendi düzelmesine bağlı.

İnsan düzelince insanda ne
mutluluk ihtiyacı, ne acı çekme
korkusu, ne mevkii ne para hırsı,
kinler, düşmanlıklar, menfaate da-
yalı dostluklar kalır. Bunların hepsi
nefsani hançerler. Bu dünyaya
geliş nedenimiz vahdettir, birliktir,
Allah’ın manasında bütünlenmek-
tir diyor düşünürler.

Tasavvuf “Kendini hiçlikle bilen
Rabbini varlıkla bilir” noktasına
ulaşmak çizgisi…

Muhyiddin İbn-i Arabi’nin, “Son
doğacak çocuğun Çin’de doğması,
vücut içerisinde en doğuda olan
ruhun tecellisi demek olan insan-
ı kâmilin Çin’den gelecek olması
demektir” sözü de vardır. Bu söz
tasavvuf âlimlerinin ilgisini Çin’e
yöneltmişken Pekin Üniversite-
si’nde şimdi bir tasavvuf kürsüsü
de açılmış olması bu durumda
ayrı bir önem kazanmakta…

Diyarbakır'daki "hendek olayları" sıra-
sında yaralanan, Gölbaşı Özel Harekat
Başkanlığı'ndaki görevine döndükten
sonra FETÖ'nün darbe girişiminde şehit
olan Özel Harekat polisi Niyazi Ergü-
ven'in annesi, oğlunun acısını ilk günkü
gibi hissediyor. FETÖ'nün 15 Temmuz
2016'daki darbe girişiminde F-16'lar ta-
rafından bombalanan Gölbaşı Özel Ha-
rekat Başkanlığı'nda şehit olan Niyazi
Ergüven'in annesi Saadet Ergüven, AA
muhabirine, oğlunu anlattı. Evladının
şehadetinden kısa süre önce Sur'daki
"hendek olayları"nda bacağından yara-
landığını belirten
Ergüven, yaralı ol-
duğu süreçte oğ-
luyla yakından il-
gilenme fırsatı bul-
duğunu dile getirdi.
GATA'daki tedavi-
sinin ardından ya-
nına gelen oğlunun
yarası kapanmayın-
ca 20 gün rapor al-
dığını, ramazan ayını birlikte geçirdik-
lerini aktaran Ergüven, şöyle konuştu:
"Orada yaralandığından hiç haberimiz
yoktu. Ankara GATA'ya götürülmüş,
üzerinden 6 ay geçmiş, yarası kapan-
mamış ve bir gün araba ile gelmiş.
Halen arabası bıraktığı gibi duruyor.
'Bana neden haber etmedin?' dedim.
'Çok kaygılanıyorsun.' dedi. Rapor ver-
mişler. GATA'dakiler 'Yaran iyi olmadı,
git annen baksın.' demişler. Orucu burada
tuttuk. Ramazan Bayramı'nın üçüncü
günüydü, Mersin'e gittik, orada 3 gün
durduk. Orada durduk da hiç morali
düzgün değildi. Yaralıydı ya, yarası da
kapanmamış. O hiç aklımdan çıkmıyor.
Biz Maraş'a döndük, kendisi de Ankara'ya
döndü. Giderken kız kardeşiyle bana

50'şer lira verdi 'Birer dürüm alın yiyin.'
dedi. Mersin tarafına her gittiğimde ak-
lıma geliyor." Anne Ergüven, pazartesi
günü Mersin'de vedalaşarak ayrıldığı
oğlunun cuma günü şehit olduğunu,
son kez darbe girişiminin yaşandığı gün
konuştuklarını ifade ederek, "Cuma
günü beni aradı 'Sultanım, ben çalışı-
yorum.' dedi. 'Allah'ım kaza bela ver-
mesin ciğerim sana.' dedim. O gün
memleketten misafiri varmış, onları
evinde ağırlamış yollamış. O gece 17
kişi şehit olmuş, 'Yetişin görev var.' de-
mişler. Yavrum, ciğerim, üstünü giymiş,

silahlarını alma-
mışlar yanlarına.
Şeytan FETÖ üst-
lerine bombayı
atmış." dedi. 15
Temmuz akşamı
hiçbir şeyden ha-
beri olmadan
uyuduğunu an-
cak vücudunda
bir sıcaklık his-

settiğini, kızının gece 2-3 gibi kendisini
uyandırdığını belirten Ergüven, "Kızım,
'Çocukların üstüne bomba atmışlar. Ni-
yazi'ye ulaşamıyorum.' dedi. 23.00'te
Niyazi'yle konuşmuş, 'Şimdi burası çok
kalabalık, telefonu kapat. Ben seni sonra
ararım.' demiş. Ondan sonra bir daha
ulaşılmamış. Beni çağırdı, 'Ana kalk,
Niyazi'ye ulaşamıyorum. Cumhurbaşkanı
sokaklara inin diyor.' dedi. Kaymakam-
lığın oraya doğru giderken büyük oğlanı
uyandırdım, 'Zekeriya patlama olmuş,
Niyazi'ye ulaşılamıyormuş.' dedim. Yav-
ruma ulaşılmadı. 3 gün bekleyişin ar-
dından oğlumun cenazesi getirildi. Acısı
hala dinmedi ancak yanına varırsam
biter. 8 sene olacak bu sene, hiç bitmedi,
bitmiyor ki." lKAHRAMANMARAŞ-AA

PKK’nın yaraladığı, FETÖ’nün şehit
ettiği oğlunun hasretiyle yaşıyor

Ç
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ABD'de başkanlık seçimleri yaklaşırken
Demokrat Partinin bağışçısı olan milyar-
derler, Başkan Joe Biden'ın adaylığından
endişe duyuyor. ABD'de 5 Kasım'da ya-
pılacak başkanlık seçimleri için yarışan
Demokrat Partili Biden ile Cumhuriyetçi
rakibi eski Başkan Donald Trump, 27
Haziran gecesi CNN'deki ilk canlı yayın
tartışmasında kozlarını paylaştı. 81 ya-
şındaki Biden'ın, ikinci dönem adaylığında
yaşı konusunda duyulan kaygıları gide-
recek performans sergileyememesi, prog-
ram sonrası yoğun eleştirilere maruz kal-
masına neden oldu. Bunun üzerine De-
mokrat Partili kesim ve Biden'ı destekleyen
bazı medya kuruluşları, Biden'a "başkanlık
seçimlerinden çekilmesi" çağrısı yaptı.
Bu kişiler arasında ABD Kongresinin De-
mokrat 7 üyesi de bulunuyor. Demokrat
Partiye binlerce dolar bağış yapan mil-
yarder bağışçılar arasında da Biden'ın
yarıştan çekilmesini isteyen isimlerin
sayısı artıyor. Biden ise sağlık durumunun
eskisi gibi olmadığını kabul etse de
Trump'a karşı en iyi alternatifin kendisi
olduğunu söyleyerek yarıştan çekilme-
yeceğini açıkladı. AA muhabirleri, Biden'ın
yarıştan çekilmesini isteyen ve ona destek
veren bağışçıları derledi.

Haim Saban: Prodüksiyon şirketi "BVS
Entertainment’ın" kurucusu olan medya

patronu ve Demokratların en büyük ba-
ğışçılarından Haim Saban, Biden’ı Orta
Doğu politikalarından ötürü eleştiriyor.
Axios'un 10 Mayıs’ta yayımladığı habere
göre, İsrail kökenli Saban, Biden'ın üst
düzey yardımcılarına gönderdiği e-pos-
tada, "İsrail'i önemseyen Yahudi seçmen-
lerin, Hamas'ı önemseyen Müslüman seç-
menlerden daha fazla olduğunu unut-
mayalım." ifadesini kullandı.

Reed Hastings: Demokrat Parti bağış-
çılarından ve Netflix’in kurucu ortağı
Reed Hastings, New York Times (NYT)
gazetesine yaptığı açıklamada, Biden’ın
güçlü demokrat liderlere, Trump’ı yenmesi
için izin vermesi gerektiğini ifade ederek
Biden'a başkanlık yarışından çekilmesi
çağrısında bulundu. Hastings, büyük ba-
ğışçılar arasında Biden'a kamuoyuna açık
olarak başkanlık yarışından çekilmesini
söyleyen ilk kişi oldu.

George Clooney: Demokrat Partinin
en büyük bağışçılarından aktör George
Clooney, NYT'de yayımladığı makale ile
Biden’a açıktan çekilme çağrısı yapan
gruba katıldı. Üç hafta önce düzenlenen
bağış toplama etkinliğinde, Biden’ın ya-
nında olduğunu hatırlatan Clooney, "Bi-
den, 2010’daki hatta 2020’deki Biden
değil, o canlı yayında şahit olduğumuz
kişiydi. Parti liderlerimiz, bize, bizim gör-

düklerimizi 51 milyon insanın görmediğini
söylemekten vazgeçmeleri gerekiyor.” ifa-
desini kullandı.

Gideon Stein: "Moriah Fund" Başkanı
Gideon Stein, başkanlık yarışıyla bağlantılı
kar amacı gütmeyen kuruluşlara ve siyasi
örgütlere yapılması planlanan 3,5 milyon
dolarlık bağışları durdurma kararı aldığını
açıkladı. Stein, Biden'ın çok etkili bir
başkan olduğunu ancak kenara çekilme-
diği sürece bağışları durdurma kararı al-
dıklarını ifade ederek "Konuştuğum hemen
hemen her büyük bağışçı, Donald Trump'ı
yenmek için yeni bir adaya ihtiyacımız
olduğuna inanıyor." dedi.

Abigail Disney: "The Walt Disney" şir-
ketini kuran Roy Oliver Disney'in torunu
Abigail Disney, 4 Temmuz’da CNBC’ye
yaptığı açıklamada, Biden, yarıştan çeki-
lene kadar yıllardır finanse ettiği partiye
bağışları kesmeyi planladığını ifade etti.
Disney, Biden adaylıktan çekilene kadar
Demokrat Partiye her türlü katkıyı dur-
durma niyetinde olduğunu belirterek
"Bu, gerçekçiliktir, saygısızlık değil. Biden,
iyi bir adam ve ülkesine takdire şayan
bir şekilde hizmet etti ancak riskler çok
yüksek. Eğer Biden istifa etmezse De-
mokratlar kaybedecek." diye konuştu.

Karla Jurvetson: Önemli bir Demokrat
bağışçı olan Karla Jurvetson, 2 Tem-

muz’daki açıklamasında, Biden istifa
edene kadar bağışları durdurma konu-
sundaki düşünceye katıldığını söyledi.
Jurvetson, ABD’deki lobi faaliyetlerini ve
bağışları raporlayan OpenSecrets'e göre
Demokratlara 5 milyon dolardan fazla
bağış yaparak "bu dönemde ülke gene-
linde en çok bağış yapan ilk 50 kişi" ara-
sında yer alıyor.

Federal Seçim Komisyonu (FEC) ka-
yıtlarına göre, Jurvetson, bu dönemde
"Biden Victory Fund'a" 200 bin doların
üzerinde bağışta bulundu. Jurvetson,
2020'de Demokratlara 30 milyon dolardan
fazla bağış yaptı.

Bill Ackman: Fon yönetim şirketi "Pers-
hing Square Capital Management'ın" ku-
rucusu Bill Ackman, daha önce Biden’ın
bağışçılarından biri olmasına rağmen seçi-
min Trump ile Biden arasında geçmesi du-

rumunda Trump’a oy vereceğini açıkladı.
Ari Emanuel: Spor ve eğlence organi-

zasyonları düzenleyen Endeavor’un Üst
Yöneticisi (CEO) Ari Emanuel, Biden'ın,
"zihinsel ve fiziksel yetileri konusunda
tam olarak şeffaf" davranmadıkları ge-
rekçesiyle Biden'ın kampanya ekibini eleş-
tirdi. Emanuel de Biden'ın adaylıktan çe-
kilmesini isteyenler arasında yer alıyor.

Marty Dolan: Eski bir bankacı ve yö-
netici olan Marty Dolan, CNN'e yaptığı
açıklamada, partinin Biden'a olan güve-
nini sorgulayarak "Bence parti olarak
görevimiz, 4,5 yıl boyunca bu işi yapa-
bilecek birini aday göstermek. 'Partinin
ve ülkenin 4,5 yıl daha bu işi yapabile-
ceğine inandığı birini aday gösteriyor
muyuz?' sorusu sorulmalı ve bence soruyu
bu şekilde sorduğunuzda bu, sizi cevaba
götürür." dedi. lİSTANBUL-AA

ABD’li milyarderler, Başkan Biden’ın adaylığından endişeli

DOÇ. DR. TUĞÇE ERSOY

zmir Katip Çelebi Üniversi-
tesi Öğretim Üyesi Doç. Dr.
Tuğçe Ersoy, İsrail'de

1998'den bu yana ultra-Ortodoks Ya-
hudilerin askerlikten muafiyetinin kal-
dırılması için atılan adımları ve son
düzenlemeyle yasal olarak son bulan
muafiyeti AA Analiz için kaleme aldı.

Geçtiğimiz 25 Haziran’da İsrail Yük-
sek Mahkemesi, ülkenin tarihindeki
en aşırı milliyetçi-dindar koalisyonun
dayatmaya çalıştığı ancak azımsan-
mayacak bir kesim tarafından kabul
edilmeyen yargı “reformu” çalışmala-
rının gölgesinde emsal oluşturacak
bir karar aldı. Yüksek Mahkeme oy-
birliğiyle hükümetin ultra-Ortodoks
(Haredi) Yeşiva öğrencilerinin hükümet
tarafından askere çağrılmasının zo-
runlu olduğuna; söz konusu kişilerin
askerlikten muaf tutulması için her-
hangi bir yasal çerçevenin artık ol-
madığına hükmetti. Yüksek Mahkeme
İsrail’in 7 Ekim sonrasında hem Gaz-
ze’de sürdürdüğü savaş hem de ülkenin
kuzeyinde Hizbullah ile girdiği çatış-
malar neticesinde ordunun insan gü-
cüne her zamankinden daha fazla ih-
tiyaç duyduğu gerekçesiyle ve yaklaşık
63 bin genç Haredi erkeğin askerlikten
muaf tutulmasının ciddi bir ayrımcılık
ve eşitsizlik teşkil ettiğinden hareketle
bu kararı aldığını açıkladı.
Kimler askerlikten muaf?

Ultra-Ortodoks Yahudi erkeklerin
Yeşivada Tora çalışması yapmak üzere
askerlikten muaf tutulmasına dair dü-
zenleme yeni değil; bu kararın değiş-
tirilmesine yönelik çaba ve girişimler
de bir o kadar tarihe sahip. Özellikle,
art arda gelen 5 seçimin ardından
2022’nin son günlerinde 37. hükü-
metin göreve başlamasıyla askerlikten
muafiyet konusu ve aşırı sağ ile dindar
partilerin oluşturduğu koalisyonun
yargıyı siyasallaştırmaya yönelik ol-

duğu iddia edilen “reform” girişimleri,
yüzbinlerin gerçekleştirdiği protestolar
vesilesiyle yeniden ülkenin gündemine
oturarak hem siyasetin hem de kitle-
lerin başlıca meselesi haline gelmişti.

Haredi erkeklerin askerlikten mua-
fiyeti 1947’de İsrail’in ilk Başbakanı
David Ben-Gurion ile o dönem Filis-
tin’de mevcut olan ultra-Ortodoks ce-
maatin liderleri arasında yapılan Sta-
tüko Anlaşması ile güvence altına alın-
mıştı. Buna göre Haredi erkekler ken-
dilerini tam zamanlı olarak Tora ça-
lışmasına adadıklarından zorunlu as-
kerlikten muaf olacaklardı. "Torato
omanuto" (Tora onun mesleği) olarak
bilinen bu karar bir yasal düzenleme
olmaktan ziyade Savunma Bakanlığının
bir kararnamesi olarak uygulanageldi.
Bu kararname uyarınca Haredi erkekler
18 yaşından askere alınma yaşı geçene
kadar askerliklerini tecil etme hakkına
sahipler. Bu durumun İsrail’de erkekler
için 3 yıl olan zorunlu askerlik göz
önüne alındığında, Haredi olmayan
vatandaşları ne derece rahatsız edeceği
anlaşılabilir bir durumdur.
Haredi muafiyetine
tepkiler ve Tal Yasası

Zorunlu askerlik ile ilgili yasa 1949
yılında Knesset’ten Savunma Hizmeti
Yasası olarak geçti. Buna göre tüm
İsrail vatandaşlarının 18 yaşından iti-
baren İsrail ordusuna alınması gerek-
lidir. Şüphesiz bu noktada İsrailli Fi-
listinlilerin orduda görev almadıklarını
hatırlatmak gerekir. İsrail vatandaşı
Filistinlilerin askerlikten muafiyeti de
yasal bir düzenleme olmayıp, ordu
yönergeleri vasıtasıyla uygulanıyor.
Yine bu yönergelerin Dürziler ve Çer-
kezler için geçerli olmadığını, bu iki
etnik grubun İsrail ordusunda görev
yaptığını belirtmek elzemdir. Son tah-
lilde Savunma Hizmeti Yasası açık bir
şekilde dindar kimseler ile hamile ve
evli kadınlar için muafiyet içeriyor.

İsrail’de toplumun nerdeyse yüzde
50'si askerlikten muafiyet konusunu
yasalar önünde eşitlik, ayrımcılığın
önlenmesi, eşit vatandaşlık gibi de-
mokratik kavramların aşınması olarak
görüyor. Ülke kurulduğundan beri ve
özellikle Haziran 1967 savaşından
sonra İsrail’in Batı Şeria ve Gazze’yi
işgal etmesini izleyen dönemde giderek
güçlenen mesihçi, dindar-milliyetçi
bir kliğin karşısında liberal-seküler-
demokratik kesimin konumlandığı
din-devlet meselesi, sosyolojik açıdan
dindar-seküler çatışmasının bir yan-
sıması olarak değerlendiriliyor.

Bu uygulamayla başlangıçta İsrail
kurulduğunda birkaç yüz Haredinin
askerlik yapmaması göze batmıyordu.
Gelgelelim zaman içinde Haredi top-
luluğun yüksek doğum oranları saye-
sinde patlayan büyüme hızı İsrail top-
lumunun diğer kesimleri nezdinde
meselenin gündeme gelmesine neden
oldu. Buna ek olarak, bir vatandaşlık
görevi olarak askerlik yapmayan bu
kesime hükümetlerce yapılan orantısız
devlet yardımları Haredi olmayan ke-
simde kızgınlığa yol açtı. Öte yandan
devletin ultra-Ortodoks kesime yaptığı
bu yardımlar bu kesimin sosyo-eko-
nomik açıdan marjinalleşmesinde ve
yüksek işsizlik oranlarının ortaya çık-
masında da katalizör görevi gördü.

1998 yılındaki bir emsal kararla
İsrail Yüksek Mahkemesi, Savunma
Bakanının Haredi erkeklerin askerlikten
muafiyetine karar verecek yasal bir
otorite olmadığına hükmetti ve Knes-
set’in yasal bir düzenleme yaparak
bu meseleye bir çözüm bulması çağ-
rısını yaptı. İsrail’de kurumların göreli
“demokratikleşmesinde” ve “liberal-
leşmesinde” dönüm noktası addedi-
lebilecek kararların ardındaki Yüksek
Mahkeme Başkanı Aharon Barak, o
dönem yaptığı açıklamada "torato
omanuto"nun eşitlik ilkesini ihlal et-
tiğini ve kayda değer oranda bir kesi-

min devletin güvenliği için hiçbir şey
yapmamasının ayrımcılık olduğunu
dile getirmişti. Bu karar neticesinde
dönemin Başbakanı Ehud Barak Yük-
sek Mahkeme hakimlerinden Tzvi Tal
başkanlığında bir komisyon kurarak
bir yasal düzenleme yapılmasının önünü
açtı. Son tahlilde, 2002 yılında Tal
Yasası meclisten geçti. Buna göre tam
zamanlı Yeşiva öğrencileri askerliğini
23 yaşına kadar tecil ettirebilecek; son-
rasında ise orduda 16 ay kadar kısa
dönemli askerlik yapmak, bir yıllık
kamu hizmeti yapmak veya Yeşivada
tam zamanlı çalışmaya devam etmek
arasında seçim yapacaktı. Bununla be-
raber, bu düzenlemenin geçici olduğunu
ve her 5 yılda bir Knesset tarafından
yenilenebileceğini eklemek gerekir.

Gelgelelim bu yasal düzenleme ta-
hayyül edilenin gerçekleşmesini sağla-
madı. Haredi topluluk içerisindeki dini
eğitim ve dini çalışmalar yapmaya yö-
nelik adanmışlığın yerini devlet için as-
kerlik hizmeti yapmak düşüncesi almadı.
Çok sınırlı sayıda Haredi erkek orduya
katıldı. Hatta iyi niyetlerle hazırlanan
Tal Yasasının halihazırdaki eşitsizliği
yasal bir temele oturttuğunu söylemek
de yanlış olmayacaktır. Nitekim 2012
yılında Yüksek Mahkeme İnsan Onuru
Temel Yasasını ihlal ettiği gerekçesiyle
Tal Yasasının anayasaya aykırı olduğuna
hükmetti ve düzenlemeyi iptal etti.
2013 yılında yeni bir düzenlemeyle as-
kerlik yaşına gelen Haredi erkeklerin
orduya alınmasına dair yüzde 60 ora-
nında bir kota tanımlandı. Eğer 2017
yılına kadar yüzde 60 kotası sağlanmazsa
tüm Haredi erkeklerin askerliğe çağrı-
lacağına, aksi takdirde cezalandırılaca-
ğına karar verildi. Gelgelelim izleyen
hükümetlerdeki koalisyonlarda Haredi
partilerin bulunması nedeniyle meclis
söz konusu düzenlemeyi değiştirebildi,
cezalandırmayı kaldırdı, kotanın uygu-
lanmasını 2020 yılına öteleyebildi.

Bu süreçte İsrail’in siyasi istikrarsızlık

dönemine girdiğini, koalisyonların pa-
muk ipliğine bağlı olmasından dolayı
hükümetlerin kısa sürede düştüğünü
ve ülkede art arda seçimler yapıldığını
hatırlatmak gerekir. Bu süreçte Haredi
muafiyeti her zaman hem toplumsal
gündemde hem de seçim gündeminde
başat konu olmayı sürdürdü. Liderler
bu meselenin çözümü için seçim va-
atlerinde bulundular. Örneğin 2013
yılında merkez Yesh Atid (Gelecek
Var) Partisinin lideri Yair Lapid “yükü
paylaşma” sloganı çerçevesinde Haredi
muafiyetini kaldırma sözü vermişti.

Bugünden bakıldığında 1998, 2012
ve 2017 yılında alınan kararlar eşit-
likten uzak olan sistemin değişmesini
sağlamadı. Tersine, seçim kısır dön-
güsüne yakalanan İsrail’de hem bu
döngüden çıkmak hem de iktidarda
kalmak adına Binyamin Netanya-
hu’nun radikal dindar partilerle koa-
lisyon kurmasının akabinde Haredi
erkeklerin ayrıcalıklı statükosunu sür-
dürmek adına Yüksek Mahkemenin
hükümsüz kılma yetkisinin elinden
alınmasını sağlayacak yargı düzenle-
mesi yapmasına motivasyon sağladı.
Eğer bu düzenleme Knesset'ten geçerse,
bir sonraki aşama “Temel Yasa: Tora
Çalışması” adlı bir yasa ile Tora çalış-
masının devletin öz değeri olduğunu
öne sürmek ve Yüksek Mahkemenin
askerlik muafiyetinin eşitliğe aykırı
olduğu kararını geçersiz kılmak ola-
caktır. 7 Ekim öncesi sokaklara dökü-
lerek 37. hükümetin düşmesi ve Baş-
bakan Netanyahu’nun istifası için pro-
testo yapan kitlelerin endişelerinin
nedenlerini bir de bu açıdan değer-
lendirmek gerekir. 25 Haziran 2024
itibarıyla Haredi muafiyeti yasal olarak
sonlandı; bu muafiyetin uygulamada
sonlanması ise, şu an için olmasa da,
gelecekte kaçınılmaz görünüyor.

[Doç. Dr. Tuğçe Ersoy, İzmir
Katip Çelebi Üniversitesi Öğre-
tim Üyesidir.]
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Paşinyan yönetimi tarih
derslerinde modern
Ermenistan’ı öne çıkaracak

NATO Genel Sekreteri Stoltenberg’e
göre zirvede Ukrayna’nın galibiyeti
için “gerekli temeller atıldı”
NATO Genel Sekreteri Stolten-
berg, ABD'nin başkentinde dü-
zenlenen 75. NATO Zirvesi'nde,
müttefikler olarak Ukrayna'nın
Rusya'ya karşı galip gelmesi
konusunda önemli bir "köşe
taşını döndüklerini" ve "gerekli
temellerin atıldığını" belirtti.
NATO Genel Sekreteri Jens
Stoltenberg, Washington'da dü-
zenlenen NATO devlet ve hü-
kümet başkanları zirvesinin
son gününde basın toplantısı
yaptı. Ukrayna'nın askeri destek
sağlanmasındaki gecikmeler
nedeniyle zor bir kış ve bahar
dönemi geçirdiğini söyleyen
Stoltenberg, "Ancak bunun bir
daha olmasına izin vermeye-
ceğiz. Bu zirvede bir köşe taşını
dönüyoruz ve Ukrayna'nın galip
gelmesi için gerekli temelleri
atıyoruz." ifadesini kullandı.
Jens Stoltenberg, NATO müt-
tefiklerinin, Ukrayna'ya kritik

hava savunma sistemleri dahil
askeri yardım, eğitim ve finan-
sal destek konusunda taahhüt-
lerde bulunduğunu tekrarla-
yarak, "Bugün Moskova'ya, şid-
det ve korkutmanın işe yara-
mayacağı ve Ukrayna'nın şimdi
ve uzun vadede NATO'ya gü-
venebileceği konusunda güçlü
bir birlik mesajı gönderiyoruz."
dedi. NATO toplantıları sıra-
sında Pasifik'teki ortakları ile
de görüşmeler yapıldığına işaret
eden Stoltenberg, "Pekin'in çı-
karlarını ve itibarını etkilemeden
Çin'in Avrupa'daki en büyük
askeri çatışmayı körüklemeye
devam edemeyeceği konusunda
hemfikiriz." diye konuştu. Stol-
tenberg, Çin'in yanı sıra İran
ve Kuzey Kore'nin de Rusya'yı
Ukrayna'da insansız hava araç-
ları, mühimmat ve daha faz-
lasıyla desteklediğine dikkati
çekti. lNEW YORK-AA

İtalya Başbakanı Meloni, NATO
Zirvesi'nin sonuçlarından memnun

İsrail Başbakanı Binyamin Netan-
yahu'nun, Tel Aviv ile Hamas ara-
sında Gazze'de yeni bir ateşkes ve
esir takası mutabakatının yeniden
gündeme geldiği süreçte taleplerini
ağırlaştırması dikkati çekiyor. Sık
sık siyasi kariyerini korumak için
Gazze'deki saldırıları sonlandırmaya
yanaşmamakla eleştirilen Netan-
yahu, taraflar arasında Gazze'de
ateşkes ve esir takası mutabakatına
varılması için umutların yeniden
yeşerdiği bir dönemde anlaşmayı
kabul etmek için yeni talepler or-
taya attı. Netanyahu, uzun za-
mandır "Hamas'ın yok edilmesi,
esirlerin tamamın geri getirilmesi"
gibi hedeflerine ulaşmadan Gaz-
ze'ye saldırıların devam edeceğini
dile getiriyor. Geçen hafta İsrail
ile Hamas arasında ateşkes ve esir
takası mutabakatı için yeniden
müzakerelerin başlaması üzerine
Netanyahu yeni taleplerde bulun-
du. Bunlardan en dikkat çekicisi,
Gazze'nin Mısır sınır ve buraya

açılan Refah Sınır Kapısı'na ilişkin
oldu. Netanyahu, "Philadelphia
Koridoru" olarak bilinen Gazze'nin
Mısır sınırındaki İsrail işgali devam
etmesini ve Refah Sınır Kapısı'nın
Filistin tarafından kalan kısmının
İsrail güçlerince kontrol edilmesini
istedi. İsrail Başbakanı ayrıca, ateş-
kes olsa dahi "Hamas üyelerinin"
Gazze'nin kuzeyine dönüşüne de
karşı olduğunu kaydetti. Bunlara
ek olarak Netanyahu, Gazze'de va-
rılacak ateşkes ve esir takası mu-
tabakatının "savaşın hedeflerini
gerçekleştirene kadar İsrail'in ye-
niden Gazze'ye saldırabilme hak-
kını güvence altına alması gerek-
tiğini" savundu. Netanyahu'nun
bu talepleri, "İsrail Başbakanı esir
takasını zora sokmaya mı çalışı-
yor?" sorusunu gündeme getirdi.
İsrail'in Walla sitesinde yer alan
haberde, Netanyahu'nun ateşkes
ve esir takası mutabakatı için ortaya
koyduğu şartları zorlaştırdığına
dikkati çekildi. lANKARA-AA
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İtalya Başbakanı Giorgia Me-
loni, NATO Zirvesi'nin so-
nuçlarından memnun oldu-
ğunu söyledi. ABD'nin baş-
kenti Washington'da 3 gün
süren NATO Zirvesi'ne katı-
lan Meloni, son gün otu-
rumlarının ardından İtalyan
basınına açıklamalarda bu-
lundu. Başbakan Meloni,
zirve sonuçlarının, mütte-
fiklerin İtalya'ya kulak ver-
diğini gösterdiğini dile ge-
tirdi. Macaristan Başbakanı
Viktor Orban'ın, Rusya'nın
başkenti Moskova ile Çin'in
başkenti Pekin'e yaptığı se-
yahatler hakkındaki görüşü
sorulan Meloni, "Eğer bu gi-
rişimler, barış ve diplomasi
açısından bir umut ışığı ola-
caksa, bunda yanlış bir şey
görmem, memnuniyetle kar-
şılarım ama ertesi gün bir
hastane bombalanıyorsa bu,
bana maalesef (Vladimir)
Putin'in Rusyası'nın diyalog

kurma isteği olmadığını gös-
terir." değerlendirmesinde
bulundu. İtalya'da liderlik
ettiği sağ koalisyonun or-
taklarından Lig Partisi lideri
ve Başbakan Yardımcısı ve
Ulaştırma-Altyapı Bakanı
Matteo Salvini'nin, Ukray-
na'ya silah gönderimi konu-
sunda zaman zaman endi-
şelerini dile getirdiği hatırla-
tılan Meloni, şunları kaydetti:
"Biz, Ukrayna'ya saldırıya uğ-
rayan bir ülkeyi savunmanın
en iyi yolu olan hava savunma
sistemleri göndermeye odak-
landık. Ukrayna'ya silah gön-
dermenin savaşı körükleye-
ceğini ifade edenlere şunu
söylüyorum; bu, ne gönder-
diğinize göre değişir. Mesela;
hava savunma sistemlerini
göndermemiş olsaydık, bir-
kaç gün önce Kiev'deki has-
tanede gördüğümüz gibi fü-
zeler çok daha fazla insanı
vuracaktı." lROMA-AA

Ermenistan'da Nikol Paşinyan hükü-
meti, müfredattaki tarih derslerinde
"Ermeni Tarihi" yerine modern Er-
menistan devletinin öne çıkarıldığı
"Ermenistan Tarihi"ni öğretme kararı
aldı. Ermenistan hükümetinin You-
Tube sayfasından canlı yayınlanan
Bakanlar Kurulu toplantısında, ül-
kenin Eğitim, Bilim, Kültür ve Spor
Bakanı Janna Andreasyan tarafından
sunulan tasarı, kabine tarafından ka-
bul edildi. Tasarı, tarih eğitimi anla-
yışında "Ermeni Tarihi" yerine "Er-
menistan Tarihi" içeriklerinin yer al-
masına dair hususları içeriyor. Bakan
Andreasyan, "Ermeni Tarihi" ifadesinin
kendileri için sorunlu olduğunu be-
lirterek şunları söyledi: "Klasik Er-
meniceden tercüme edilen 'Hayk' ke-
limesi 'Hayastan' (Ermenistan), 'Hayer'
(Ermeniler) anlamına geliyor ancak
hukuki devletin tarihinin sunulması
ve öğretilmesi sürecinde, devletleşme
fikrini tam olarak aktarmıyor. Bu ne-
denle tasarıyla tarih öğretiminin "Er-
menistan Tarihi" adı altında gerçek-
leştirilmesini öneriyoruz. Tarih öğ-
retimi her şeyden önce tarihi olayların
modern Ermenistan Cumhuriyeti açı-
sından analizini ve sunumunu amaç-
lamalıdır." Tasarının son zamanlarda
çok tartışıldığını ve tarih eğitiminin
içeriğinde değişikliğe gidileceği en-
dişesinin oluştuğunu hatırlatan An-
dreasyan, böyle bir değişikliğin ol-
mayacağını söyledi. Başbakan Nikol
Paşinyan da "Ermeni Tarihi" içeriğinin,
önceki devletlerin özelliklerinden çok
bunların kuruluş ve yıkılışının silsi-
lesine yoğunlaştığını belirtti.

Tarihçi Doç. Dr. Edgar Hovhan-
nisyan, Sputnik Armenia'ya verdiği
röportajda, Azerbaycan'ın Karabağ
bölgesini işgal edenlerin ve Ermenis-
tan'ı kuranların, okullarda "Ermeni
Tarihi" dersini gören nesiller olduğuna
işaret ederek hükümetin yeni kararını
eleştirdi. Ermenistan'da tarih eğitimine
bakış ve bunun adlandırılması meselesi
bu yılın başında da gündeme gelmiş,
muhalif politikacılar ve tarihçiler yeni
önerilere karşı çıkmıştı. Ermenistan
Cumhuriyetçi Partisi üyesi ve eski
Meclis Başkan Yardımcısı Eduard Şar-
mazanov, Paşinyan hükümetinin ül-
keyi geçmişinden koparmayı amaç-
ladığını ve "Ermeni tarihinde Batı Er-
menistan" olarak öğretilen birtakım
içerikleri müfredattan kaldırmak is-
tediğini iddia etmişti. lERİVAN-AA
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Netanyahu, Hamas ile olası esir takası 
ve ateşkes için taleplerini ağırlaştırıyor

Birleşmiş Milletler (BM) Yakın
Doğu'daki Filistinli Mülteci-
lere Yardım ve Bayındırlık
Ajansı (UNRWA) İletişim Di-
rektörü Juliette Touma, İsrail
saldırıları altındaki Gazze'de
bir çocuk neslinin tamamını
kaybetmenin eşiğinde olduk-
larını duyurdu. BM Cenevre
Ofisinin resmi X hesabından
paylaşılan videoda, Touma,
İsrail saldırıları altındaki Gaz-
ze’de çocukların durumuna
ilişkin bilgi verdi. İsrail sal-
dırılarının başladığı günden

bu yana en az 600 bin çocu-
ğun okula gidemediğini be-
lirten Touma, pek çok okulun
kapandığını, UNRWA okul-
larının ise sığınma yerlerine
dönüştürüldüğünü kaydetti.
Touma, "Bu demek oluyor
ki, eğer bu savaş devam eder-
se bir çocuk neslinin tama-
mını kaybetme tehlikesiyle
karşı karşıya kalacağız." dedi.
Çocukların okuldan uzak kal-
ma süresinin eğitimdeki ka-
yıplarının telafisini zorlaştı-
racağının altını çizen Touma,

son olarak çocuklar için ateş-
kes yapılması çağrısında bu-
lundu. İsrail'in 7 Ekim
2023'ten bu yana Gazze Şe-
ridi'ne düzenlediği saldırılar-
da en az 15 bin 694’ü çocuk,
10 bin 279'u kadın olmak
üzere 38 bin 345 Filistinli
öldü, 88 bin 295 kişi yara-
landı. Enkaz altında halen
binlerce ölü olduğu bildiri-
lirken halkın sığındığı hastane
ve eğitim kurumları hedef
alınarak sivil altyapı da tahrip
ediliyor. lANKARA-AA

acar lider Or-
ban’ın dönem
başkanlığının baş-

langıcında "barış girişimi” olarak
adlandırdığı Rusya ziyareti, AB
yetkilileri ve birçok üye ülkenin
tepkisine yol açtı. Rusya Devlet
Başkanı Vladimir Putin ile gö-
rüşen Orban'ı AB Konseyi Baş-
kanı Charles Michel, AB Komis-
yonu Başkanı Ursula von der
Leyen ve AB Dış İlişkiler ve Gü-
venlik Politikası Yüksek Temsilcisi
Josep Borrell'in yanı sıra Avrupalı
liderler de sert şekilde eleştirdi.
Michel, Orban’a “AB dönem baş-
kanlığının, AB adına Rusya ile
temas kurma yetkisi yoktur."
uyarısını yaparken Borrell de
Orban'ın hiçbir şekilde AB'yi
temsil etmediğini vurguladı. AB
liderleri de birbiri ardına söz
konusu ziyaretin Birliğin çıkar-
larına zarar verdiğine dair pay-
laşımlar yaptı. Orban’ın ziyareti
sonrasında AB içinde art arda
farklı düzeylerde toplantılar ya-
pılırken 6 aylık AB dönem baş-
kanlığının Macaristan’dan alı-
narak sıradaki Polonya’ya veril-
mesi de gündeme geldi.

AB üyesi ülkelerin Brüksel’de-
ki büyükelçileri, 10 Temmuz’da
Orban'ın Rusya ve Çin ziyaret-
lerini ve dönem başkanlığının
geleceğini görüşmek için top-
landı. “Ziyaretlerde dönem baş-
kanlığı ve AB simgelerini kulla-
narak 27 ülkenin birliğine zarar
verdiği ve antlaşmalara aykırı
davrandığı" için Macar lideri kı-

nayan büyükelçiler, Macaristan'ın
dönem başkanlığının başlama-
sından bu yana düzenlediği dip-
lomatik ziyaretlerden duydukları
rahatsızlığı dile getirdi. Orban'ın
eylemlerini "kuralların ihlali"
olarak nitelendiren büyükelçiler,
dış politika yetkisi olmayan AB
Konseyi dönem başkanlığını yü-
rüten ülkenin diğer üye ülkelerle
işbirliği içinde hareket etme yü-
kümlülüğünün altını çizdi. Ma-
caristan tarafı ise Orban’ın söz
konusu ziyaretleri AB adına de-
ğil, sadece Macar Başbakanı sı-
fatıyla yaptığını ve amacının
Rusya-Ukrayna savaşında ateşkes
olasılıklarını değerlendirmek ol-
duğunu savundu. Toplantıdan
somut bir karar çıkmazken Ma-
caristan’ın dönem başkanlığının
elinden alınacağına dair bir

sinyal de verilmedi. Ancak top-
lantıya katılan bir diplomat, ya-
pılan görüşmenin Orban’a “sarı
kart” anlamına geldiğini ifade
etti. Bazı üye ülkelerin ise Ma-
caristan'ın 6 ay sürecek dönem
başkanlığında yapacağı bakanlar
düzeyindeki gayriresmi toplan-
tıları boykot etmeyi bireysel ola-
rak değerlendirdiği iddia edildi.
Avrupa Parlamentosundaki (AP)
siyasi grupların liderlerinin de
dün aynı sebeple toplantı dü-
zenleyerek Macaristan dönem
başkanlığının boykotu ve zama-
nından önce sonlandırılması da-
hil muhtemel yaptırımları gör-
üştüğü basına yansıdı. Öte yan-
dan AP’deki Liberaller (Avrupa’yı
Yenile-RE) ile Yeşiller, Orban’ın
dönem başkanlığından endişe
duyduklarını bildirerek başkan-

lığın geri alınması çağrısı yaptı.
Liberaller yaptıkları yazılı açık-
lamada Orban’ın AB’nin benim-
sediği çizgiyi baltaladığı ve çı-
karlara aykırı hareket ettiğini
savunarak “Buna bir son veril-
melidir. Viktor Orban'ın haydutça
yaptığı dönem başkanlığını diz-
ginlemenin zamanı gelmiştir.”
ifadesine yer verdi. Orban’ın
“barış girişimi” olarak adlandır-
dığı politikaların AB için “gü-
venlik tehdidi” olduğunu belirten
Liberaller, grubun başkanı Valerie
Hayer’in ilerleyen günlerde AB
Konseyi Başkanı Michel’in hu-
zurunda Macaristan’ın dönem
başkanlığı hakkında acil bir tar-
tışma yapılmasını sağlayacağını
aktardı. Liberaller, konuya ilişkin
AB Konseyi ve AB Komisyonu-
nun sorumluluk alarak Maca-
ristan'ın oy hakkının elinden
alınmasına yol açabilecek 7.
maddenin uygulanması için ge-
rekli adımları atmasını talep etti.
Dönem başkanlığının
geri alınması
mümkün mü?

Macaristan’ın dönem başkan-
lığının geri alınmasının değer-
lendirilmesini isteyen ülkeler
arasında Almanya, Polonya ve
Baltık ülkeleri olduğu iddia edi-
lirken kağıt üzerinde mümkün
olan bu prosedürün teorikte uy-

gulanacağına kuşkuyla yaklaşı-
lıyor. AB üyesi bir ülkenin dönem
başkanlığından süresi bitmeden
alınması hem beklenmedik hem
de AB Antlaşmalarında bu du-
rumu doğrudan ele alan yasal
mekanizma olmadığı için de
karmaşık ve zor bir süreç. Birliğin
kurumsal çerçevesinin temel bir
unsuru olarak görülen dönem
başkanlığının, üye ülkeler ara-
sında eşitlik ve dengeyi sağladı-
ğına inanıldığı için de devam
ettirilmesi tercih edilen bir usul
olarak görülüyor. Öte yandan,
bir üye devletin dönem başkan-
lığı rolünü yerine getirmesine
ilişkin önemli endişeler olması
durumunda potansiyel olarak
başvurulabilecek bazı yasal yollar
bulunuyor. İlk seçenek olan dip-
lomatik kanallar ile yapılacak
siyasi baskılar ilgili ülkenin gö-
nüllü olarak görevden çekilme-
sini sağlayabilir. Dönem başkan-
lığından çekilme talebinde bu-
lunulması halinde üye ülkeler
ve AB kurumlarınca mutabakata
varılmasının ardından Konsey
onay verirse dönem başkanlığı
sıradaki ülkeye geçebilir. Ancak
bu durum son yıllarda hem AB
hem de üye ülkelerle süregelen
anlaşmazlıklara rağmen politi-
kalarından ödün vermeyen Ma-
caristan için muhtemel görül-
müyor.  lBUDAPEŞTE-AA

B
Macaristan Başbakanı Viktor Orban’ın 5 Temmuz'daki sürpriz Moskova ziyare-
ti Avrupa Birliği'nde (AB) tepkileri tetiklerken ülkenin 1 Temmuz’da devraldığı
AB dönem başkanlığının geri alınması tartışmalarını da beraberinde getirdi.

AB’de Orban-Putin görüşmesi sonrasında Macaristan’ın
dönem başkanlığının geri alınması tartışılıyor
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BM: Gazze, bir çocuk neslinin tamamını kaybetme tehlikesiyle karşı karşıya
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ransa'nın baş-
kenti Paris'te 26
Te m m u z - 1 1

Ağustos tarihlerinde düzen-
lenecek Paris 2024 Yaz
Olimpiyat Oyunları'na en
çok sporcu (16) gönderen
federasyon olan TAF'ın baş-
kanı Fatih Çintimar, AA Spor
Masası'na konuk oldu. Şu
ana kadar 16 milli atletin
Paris 2024'e kota aldığını
belirten Çintimar, erkekler-
de Kayhan Özer, Berke Ak-
çam, Yasmani Copello, Salih
Korkmaz, Kaan Kigen Öz-
bilen, Alperen Acet, Necati
Er, Ersu Şaşma, Özkan Bal-
tacı, Mazlum Demir; kadın-
larda da Meryem Bekmez,
Buse Savaşkan, Tuğba Da-
nışmaz, Emel Dereli, Eda
Tuğsuz ve Ayşe Tekdal'ın
olimpiyatlarda madalya mü-
cadelesi vereceğini söyledi.
Milli atletlerin yurt içi ve

yurt dışındaki kamplarda
olimpiyatlara hazırlandığını
dile getiren Çintimar, şu
ifadeleri kullandı: "İnşallah
sporcularımız olimpiyatta
ülkemizi en iyi şekilde tem-
sil edecek. İnşallah olimpi-
yatlara madalya almaya gi-
diyoruz. Çünkü hedefimiz
ve çalışmamız bunun için.

Şu an çocuklarımız hazır.
Form grafikleri, her şey ona
göre planlandı. Bilimsel an-
lamda bir hazırlık yapıldı.
Çocuklarımızdan olimpiyat-
ta madalya bekliyoruz. İn-
şallah da Paris'te bunu ger-
çekleştireceğiz."

Çintimar, bir önceki olim-
piyata giden kafilenin yüzde

40'ının Türkiye doğumlu
olmayan sporculardan oluş-
tuğunu vurgulayarak, "Bu
kafilemizde Türkiye doğum-
lu olmayan iki sporcumuz
var. Sporcularımızın hepsi
genç. Bu sporcularımız
2028'de de yarışacak, belki
2032'deki olimpiyata da ka-
tılacak. Bütün branşlarda
Paris 2024, genç jeneras-
yonun olimpiyatı olacak.
Genç jenerasyon, Paris
2024'te ülkemizin yüzünü
güldürecek dereceler elde
edecek. Buna canıgönülden
inanıyorum." diye konuştu.
"Paralimpik
Oyunları'nda da 
4 kotamız var"

Paris 2024 Olimpiyat
Oyunları'nın ardından Paris
2024 Paralimpik Oyunla-
rı'nın düzenleneceğini
anımsatan Çintimar, şunları

kaydetti: "Bizim şu anda
Paralimpik Oyunları'nda da
4 kotamız var. Dört spor-
cumuz ülkemizi burada
temsil edecek. Hem Hami-
de Doğangün hem de Mu-
hammed Khalvandi'den
madalya beklentimiz var.
Rabia Cirit ve Abdullah Il-
gaz'dan da final grubunda
yarışmalarını bekliyoruz.
Ayrıca bundan sonra da
güçlü bir ekiple paralimpik
sporcu sayımızı artırmayı
hedefliyoruz. Madalya ka-
zanacak sporcu sayımızda
ilerleyen dönemde artışı
göstermek istiyoruz." Fatih
Çintimar, kendilerine her
zaman destek veren Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan başta olmak üzere,
Gençlik ve Spor Bakanı Os-
man Aşkın Bak, atletizm
camiası ve diğer ilgilere te-
şekkür etti. lANKARA-AA

F
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Fenerbahçe, Avusturya kam-
pındaki son hazırlık maçında
bugün Fransa'nın Strasbourg
ekibiyle karşı karşıya gele-
cek. Merkur Arena'da oyna-
nacak müsabaka, TSİ
19.30'da başlayacak. 2024-
2025 sezonuna teknik di-
rektör Jose Mourinho yö-
netiminde başlayan Fener-
bahçe, ilk hazırlık kampını
Serkan Acar Topuk Yaylası
Tesisleri'nde gerçekleştirmiş-
ti. Ardından Avusturya'nın

Graz kentine bağlı Bad Wal-
tersdorf kasabasında kampa
giren sarı-lacivertliler, buradaki
ilk hazırlık maçında Avusturya
ekibi Admira Wacker ile 1-1
berabere kaldı. Fenerbahçe,
ikinci hazırlık maçında ise
Hırvatistan ekibi Hajduk
Split'e 1-0 mağlup oldu. Jose
Mourinho'nun ekibi, Strasbo-
urg ile yapacağı müsabakanın
ardından Avusturya kampını
noktalayarak İstanbul'a dö-
necek. lGRAZ-AA

Fenerbahçe, son hazırlık maçında bugün Strasbourg ile karşılaşacak
İttifak
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İttifak Trabzonspor'un yeni transferi
Borna Barisic, "Hücum anla-
mında, takıma asist ve gollerle
katkı yapan, önde olan oyun-
culara yardım eden bir oyun-
cuyum." dedi. Barisic, Maca-
ristan'ın Szeged kentinde se-
zon hazırlıklarını sürdüren
bordo-mavili takımın antren-
manı öncesinde basın men-
suplarının sorularını yanıtladı.
Bordo-mavililerin Hırvat fut-
bolcusu, Trabzonspor'a geleli
çok uzun bir süre olmadığını
belirterek, "Çok hızlı adapte
oldum. Adaptasyon sürecine
Orsic, Visca, Bardhi'nin büyük
katkısı var. Sadece onlar değil
bütün tüm arkadaşlarım, de-
partmanlardaki insanlar yar-
dımcı oldu. Trabzon'da ilk
günden itibaren karşılanma-
ma, ev bulma olsun, diğer
yardımlar olsun herkes çok
yardımcı oldu." diye konuştu.
Modern futbolda bek oyun-
cuların da hücuma katkısı ol-
mak zorunda olduğunu ifade
eden Barisic, şöyle devam etti:
"Önceliğimiz tabii ki savunma
ama modern futbolun bek-
lentileri hücuma da asistler

ve gollere katkıda bulunmak.
Hocamızla konuştuk. Bek
oyunculardan beklentileri var.
Ben de adapte oldum hocamın
beklentilerini isteklerini sa-
hada yapmaya hücuma kat-
kıda bulunmaya çalışıyorum.
Hücum anlamında, takıma
asist ve gollerle katkı yapan,
önde olan oyunculara yardım
eden bir oyuncuyum. Adap-
tasyonum gün gün daha iyiye
gidecek. Hazırlık maçını 45
dakika oynadık. Bizim adımıza
iyi geçtiğini söyleyebilirim.
Maç maç daha iyiye gidiyoruz.
Biz doğru yoldayız. Elimizden
gelen en iyi şekilde devam
etmeye çalışacağız. İlk resmi
maçımızı hazırlık maçı görü-
yoruz. En iyi halimizle kendi-
mizi oraya taşımak istiyoruz."

Barisic, kendisini sol bek
oyuncusu gördüğünü sol sto-
per fazla oynamadığını dile
getirerek, "Çok fazla burada
zaman dilimi geçirmedik ama
bu arkadaşlarımı, çok iyi insan
olarak görüyorum. Kaliteleri
belli, zaten kaliteleri olmazsa
Trabzonspor'da olmazlar. Ta-
kım içinde iyi bir rekabet sizi,

takımı daha ileriye götürür.
Bu rekabetin hem benim hem
arkadaşlarım için iyi olduğunu
düşünüyorum." şeklinde ko-
nuştu. Trabzonspor'a gelme-
den başka teklifler de aldığını
anlatan Barisic, şöyle devam
etti: "Ama Trabzonspor'un
beni ikna süreci çok hızlı oldu.
Çok kısa sürede süreç son-
landı. Trabzonspor'un bana
ilgisini duyduktan sonra ho-
camızla hemen görüştük. Beni
ne kadar istediğini söyledi.
Başkanım ile görüşeceğini
söyledi. 2-3 gün içinde an-
laşma tamamlandı. Görüş-
meler çok hızlı gelişti. Benim
için de karar anlamında basit
ve doğru oldu. Benkovic, Orsic
ile görüştüm. Onlar da Trab-
zonspor hakkında olumlu şey-
ler söylediler. Trabzonspor'un,
büyük kulüp olduğunu söy-
lediler. Her maçı kazanmak,
kupalar kazanmak isteyen,
herkesle mücadele eden bir
kulüpte oynamak önemliydi.
Ailem açısından hızlı basit
karar oldu. Umuyorum hep
beraber bunun tadını çıkara-
cağız." lSZEGED-AA

Sivasspor’da yönetim, kadroyu
takviye etmek için çalışıyor
Trendyol Süper Lig ekiple-
rinden Sivasspor'da teknik
direktör Bülent Uygun, kad-
royu yerli ve yabancı oyun-
cularla takviye etmeyi plan-
ladıklarını söyledi. Uygun,
antrenman öncesi gazete-
cilere yaptığı açıklamada,
Sivas'taki 1. etap kampının
sorunsuz geçmesinden do-
layı mutlu olduklarını ifade
etti. Takıma Alex Pritchard,
Uros Radakovic ve Bekir
Turaç Böke'nin yeni katıl-
dığını anımsatan Uygun,
bu futbolcuların adaptasyon
sürecini güzel bir şekilde
atlattığını aktardı. Uygun,
mevcut kadroyla ön hazırlık
çalışmalarını tamamladık-
larını dile getirerek, "Takı-
mımızdan ayrılan 17 ar-
kadaşımız oldu. Bundan
sonraki süreç içerisinde
transfer komitemiz oyun-
cuları izliyor. Erzurum kam-
pında 3-4'ü yabancı, 3-4'ü
de Türk olmak üzere tak-
viye yapmaya çalışacağız."
dedi. Erzurum kampında
5 hazırlık maçı yapmayı
planladıklarını söyleyen Uy-
gun, "Eksiklerimizi görüp,
ondan sonra eksik bölge-
lerimize transfer yaparak
yolumuza güzel bir şekilde
devam etmek istiyoruz."

diye konuştu. Transfer se-
zonlarının çok zor olduğu-
nu vurgulayan Uygun, şun-
ları kaydetti: "Çünkü eko-
nomik anlamda ülke de-
ğiştirecek futbolcu biraz
daha fazla istiyor. Biz hiçbir
futbolcuya değerinden fazla
ödeme yapma taraftarı de-
ğiliz. Türkiye'de borçsuz
bir kulüp olarak, 22 sene-
den beri Mecnun Otyakmaz
ve yönetim kurulu bunu
muhteşem bir şekilde yaptı.
Dolayısıyla kulübün her ku-
ruşunun değerli olduğu bir
ortamda transferi de hatasız
bitirmeye çalışıyorlar. Di-
ğerleri gibi çok büyük maddi
destek almadan, eldeki kad-
royla defalarca Avrupa ku-
palarına katılan, 1 kere Şam-
piyonlar Ligi'ne giden, Tür-
kiye Kupası'nı kazanan doğ-
ru yönetim anlayışından
bahsediyoruz. O yüzden de
transfer görüşmeleri zor ge-
çiyor. Çünkü biz hakkından
fazlasını vermek istemiyo-
ruz. Aynı futbolcuyu 8-10
menajer çeşitli fiyatlarla su-
nuyor. Sonra o menajerden
almazsanız, futbolcuyu ara-
yarak onu ayartıyor. Olan
transferi bozabiliyor. Böyle
sorunlarla karşılaşabiliyo-
ruz." SlİVAS-AA

Barisic: Takıma asist ve gollerle
katkı yapan bir oyuncuyum

Samsunspor Teknik Direktörü
Reis, kadrosuna güveniyor

Gençlerbirliği'nin yeni teknik direktörü Recep
Karatepe, taraftarlara sahada mücadele eden
bir takım izletmek istediklerini ve Trendyol
Süper Lig'e yükselmeyi hedeflediklerini söyledi.
İlk etap kamp çalışmalarını Beştepe İlhan
Cavcav Tesisleri'nde gerçekleştiren başkent
temsilcisinin teknik direktörü Recep Karatepe,
AA muhabirine açıklamalarda bulundu. Son
olarak Fenerbahçe'de İsmail Kartal'ın yardım-
cılığını üstlenen Karatepe, teknik direktörlük
kariyerine Ankara'da, Gençlerbirliği'nde baş-
ladığı için mutlu olduğunu belirtti. Yaklaşık
20 yıldır futbolun içinde yer aldığına işaret
eden Karatepe, şöyle devam etti: "İlk antre-
nörlük deneyime de Ankara'da, Şekerspor'da
başlamıştım. Gençlerbirliği her zaman bizim
gündemimizde, gözümüzün önünde olan bir
takım. Çalıştığım kulüplerde de Gençlerbirliği
ile birçok kez karşılaştım. Aynı zamanda takip
ettiğimiz bir takım. Çünkü Ankara doğumlu-
yum ve Ankara'yı çok iyi bilen bir antrenörüm.
Benim için başlangıç aşamasında Gençlerbir-
liği'nin çok doğru bir yer olduğunu düşünü-
yorum. Hem benim kulübe katacaklarım hem
de kulübün bana katacaklarının fazlasıyla
çok olduğunu düşünüyorum. Bu birleşme
umarım hem kulüp açısından hem de benim
açımdan iyi olur." lANKARA-AA

Trendyol Süper Lig ekiplerinden Samsunspor'un
teknik direktörü Thomas Reis, transfer yasağının
kendileri için dezavantaj oluşturmadığına inan-
dığını söyledi. Sezon hazırlıklarını Kayseri'deki
Erciyes Yüksek İrtifa Kamp Merkezi'nde sürdüren
kırmızı-beyazlı ekibin yeni teknik direktörü
Reis, çalışmalar hakkında AA muhabirine açık-
lamalarda bulundu. Erciyes Yüksek İrtifa Kamp
Merkezi'nin bir futbol takımının hazırlık kampı
için ideal olduğunu belirten Reis, "Kayseri'de
olmaktan mutluyuz. Sahalar gayet iyi. Antren-
manlarımızı sorunsuz ve düzenli bir şekilde
yapıyoruz. Otelimiz de gayet iyi. Hava antrenman
yapmaya müsait." ifadelerini kullandı. Sezon
hazırlıklarına Samsun'da başladıklarını ve orada
savunma ağırlıklı çalıştıklarını vurgulayan Reis,
"Erciyes kampında biraz daha geçiş oyunuyla
ilgili çalışmalar yapıyoruz. Buradaki kampımız
ağırlıklı olarak ofansif çalışmalardan oluşacak.
Takım geçen sezon zorlu günler geçirdi ama
buna rağmen çok güçlü bir reaksiyon gösterdi.
İyi oyunculardan kurulu bir takımımız var. Tabii
burada önemli olan maça çıktığınızda taraftarın
takdirini kazanacak bir oyun sergilemek. Taraf-
tarlarımızın da her zaman yanımızda olması
gerekiyor." diye konuştu. lKAYSERİ-AA
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Gençlerbirliği, Süper Lig 
için “mücadele” edecek

Türkiye Atletizm Federasyonu (TAF) Başkanı Fatih Çintimar, "Paris 2024, bütün branş-
larda genç jenerasyonun olimpiyatı olacak. Genç jenerasyon, Paris 2024'te ülkemizin
yüzünü güldürecek dereceler elde edecek. Buna canıgönülden inanıyorum." dedi.

Türkiye Atletizm Federasyonu Başkanı Çintimar
Paris 2024’te madalya için gençlere güveniyor
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üzeyyen Hülya Gü-
nay: Dijital içerik
üreticiler, YouTube

kanalları radyoculuğu nasıl
etkiliyor? 

n Mehmet Dumlupı-
nar:YouTube ve diğer dijital
içerik üreticileri radyonun
kitlesinden epeyce bir kitle
eksiltti ama radyolarda içe-
riklerini gerek podcast gerek
YouTube ve gerek farklı mec-
ralarla içeriklerini buralar
aracılığıyla dinleyicisine ulaş-
tırmaya  çalışıyorlar. Bence
tüm radyolar halihazırdaki
yayınlarını Youtube ve diğer
dijital mecralara taşımalıdır-
lar. Oralardan da büyük bir
kitleye ulaşabilirler.

n Müzeyyen Hülya Günay:
“Edebi Söyleşiler” radyo prog-
ramı fikri nasıl çıktı? Çıkış
noktası ile geldiği nokta ara-
sında    yaşadıklarınız…

n Mehmet Dumlupı-
nar:Edebi Söyleşiler’in ilk
dönemini dört farklı hocayla
yapıyordum. Yani her hafta
bir hoca. Gerek hocalarımızın
özel durumu gerek vakit sı-
kıntılarından dolayı program
mahdut kaldı. Bazen de tek-
rara düşüyordu. Tabi ben hiç
keyif almıyordum. Keyif al-
madığınız işi nereye kadar
yapabilirsiniz ki. Yeni dönem
toplantısına gitmeden içlerin-
de ünlü isimlerinde olduğu
20 – 30 kişilik bir listeyi yayın
yönetmenimize sundum. O
da bu durumdan sıkılmış ki
hemen tamam yapabilirsen

bu isimlerle başlayabilir-
sin dedi. Ben de program
başlamadan nasıl bir yol
izleyeceğim programı ya-
parken amacım ne olacak
gibi sorular üzerinde dü-
şündüm ve programın na-
sıl ilerleyeceği hakkında
bir karara vardım. Prog-
ramda yazarların şairlerin
fikir adamlarının okuma
ve yazma serüvenlerinden
başlayıp edebiyat anlayışlarını
ve eserlerini hakkında konuş-
mak bana büyük bir keyif ve-
riyordu.  Her bir yazarın farklı
bir macerası oluyor bunları
dinlemek benim için ayrı bir
kıymete haizdi. Program çoğu
kez zuhuratlı olarak ilerliyor
hazırladığım soruları bile sor-
muyordum hatta her seferinde
süreyi bile aşıyorduk. Benim
keyif aldığım ve fayda gör-
düğüm bir programdan mut-
laka başkaları da fayda görü-
yordur diye düşünüyorum. 

n Müzeyyen Hülya Günay:
Kültür, sanat ve edebiyat ile
ilgili içerikler üreten You-
Tube kanalınız ve  diğer  ça-
lışmalarınız hakkında biz-
leri bilgilendirir misiniz? 

n Mehmet Dumlupı-
nar: Aslında ben programın
videolarını tanıtım için çek-
miştim. Çünkü bir farkın-
dalık uyandırmam gerekiyor
ki dinleyiciye ve özellikle il-
gisi olana ulaşayım. Bir iki
program sonra kendi ken-
dime dedim ki neden olan
videoları youtube’a yükle-

meyeyim. Hem herkese açık
bir arşivim olur hem ölçü-
lebilir verilere ulaşırım hem
de daha çok insana ulaşmak
niyetiyle edebiyatla alakalı
işlerimi güzel bir tasarımla
sosyal mecraya taşıyorum.
Hem tam bölüm hem de kısa
kısa keserek yüklüyorum.

Daha güzel projelerim var
sırasını bekliyorlar. Rabbim
cümlemizi muvaffak etsin.

n Müzeyyen Hülya Günay:
Edebiyatçıların nüktelerine
ilginiz nasıl başladı? Nük-
tenin önemi nedir?

n Mehmet Dumlupı-
nar: Edebiyatçıların nükte-
lerini anlatan bir kitap oku-
dum ve bunu radyoya taşıma
isteği oluştu. Sonra benzer
kitaplar okuyarak ve akade-
mik tezlere bakarak her hafta
30 dk sürecek metinler ha-
zırladım ve program olarak
sundum. Buna neden önem
verdim? Çünkü nükte de ben-
ce bir edebi sanattı. Sayfalarca

anlatamayacağınız mevzuları
bir nükteyle hem de kalıcı
bir şekilde anlatabiliyordunuz
ve bunu edebiyatçılar çok iyi
yapıyordu. Nüktenin bu et-
kileyici gücü beni de etkiledi
ve bu programı yapmaya ka-
rar verdim. Mizahla bir çok
şey izah edilebiliyordu. Ve
edebiyatçılar bunu hiçbir şe-
kilde aşırılığa kaçmadan ya-
pıyordu. İşin burası ayrı bir
güzeldi. 45 bölüm sonra Se-
merkand Radyo’da programı
bitirdik fakat Gençokur der-
gisinde 20 bölüme yakın bir
köşe olarak devam etti. 

n Müzeyyen Hülya Günay:
Kültür, sanat ve edebiyat âşığı

olarak sizin gibi gençlere ver-
mek istediğiniz mesaj…

n Mehmet Dumlupı-
nar: Kültür sanat ve edebiyat
faliyetletleriyle gençlere vermek
istediğim mesaj şu en başta
kendim olmak üzere kalbi se-
lim, aklı selim ve zevki selimi-
mizi geliştirerek kalbimize dön-
mek, kalplere ulaşmak insan-
ların kalbine güzeli ulaştırdık-
tan sonra savaşların biteceğine
inanıyorum. Keşke herkes kal-
bine dönse içine baksa edebiyat
birazda insana bunu yaptırıyor.
Diyen ne güzel demiş “Eve
dön, şarkıya dön, kalbine dön”
edebiyat faaliyetlerinin amacı
bence tam da bu.

n Müzeyyen Hülya Günay:
Başarılarınız daim olsun, kut-
luyoruz. Röportajın sonunda
eklemek istedikleriniz… 

n Mehmet Dumlupı-
nar: Bu sayfa da bize de yer
ayırdığınız için çok teşekkür
ederim. Bizler gençleri daha
genel ifadeyle insanımızı eli-
mizden geldiği kadar oku-
maya yazmaya ve edebiyatla
ilgilenmeye davet etmeliyiz.
Çünkü değerlerimizi yarınlara
ulaştıracak ve geçmişle bağ-
larımızı kuracak ve kuvvet-
lendirecek olan edebiyattır,
şiirdir, metinlerdir. Ayrıca han-
gi işi yaparsak yapalım işin
içinde edebiyat yoksa, şiir
yoksa, kültürel faaliyetler ve
sanat yoksa o işler ruhsuz iş-
lerdir. Edebiyat, kültür ve sa-
nat yaptığımız işlerin ruhudur
tabir yerindeyse…

Adalar Kültür Derneği ta-
rafından, 10 Temmuz Çar-
şamba akşamı Adalar Kül-
tür Derneği Bahçesi'nde
düzenlenen "Şiir Şiir İstan-
bul" şiir ve müzik dinletisi,
ada halkı ile İstanbul'dan
katılan konukları bir araya
getirdi. Harun Yöndem ve
Reyhan Çınar'ın okuduğu şiir-
lere, müzisyen Uğur Uysal gitarı
ve şarkıları ile eşlik etti. 

Harun Yöndem, "Şiir Şiir İs-
tanbul adlı şiir ve müzik dinle-
timize hoş geldiniz. Şehirleri
tepeden seyretmeyi severim.

Yahya Kemal de yıllar
önce şehrimizi bir te-
peden seyretmiş
sonra başka
bir tepe-
den bu
şehre bir
bakıma
veda et-

miş" derken, ilk
olarak Yahya
Kemal'in Bir Te-
pe'den şiiri ile
başladı. Konuklar
Uğur Uysal'ın İstan-
bul şarkılarına katılır-

ken  martılar da eşlik ettiler.
Yasemin kokuları, gökyü-

zünde hilal, mehtaplı
bir Büyükada ak-

şamında dinle-
yenlere do-
yumsuz vakit-
ler geçirme
imkânı su-
nan dinleti
Reyhan Çı-
nar'ın Ada şi-

i r l e r i n d e n
yaptığı derleme

ve hatıra fotoğraf
çekimi ile sona erdi.

Ittıfak
13 TEMMUZ 2024 CUMARTESİ AKTÜELwww.ittifakgazetesi.com

M

Büyükada’da Şiir Şiir İstanbul şiir ve müzik dinletisi yapıldı 

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Mehmet Dumlupınar: Okumadığım zamanlar
kendimi karanlıkta kalmış hissediyorum (2)

Türkiye Yazarlar Birliği tarafından, 2023 yılında
Semerkand Radyo/Edebi Söyleşiler ile radyo

programı dalında ödüle layık görülen Mehmet
Dumlupınar ile yaptığımız söyleşiyi siz değerli

okurlarımızın ilgilerine sunuyoruz... 
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